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Sällskapet Strömstierna – Nyhetsbrev 57 
 
Hej alla, 
 
Nyhetsbrev 57 kommer nu som brev numro åtta år 2024, detta enligt vår månadsplan. 
 
Utöver nyheterna i detta brev om Lysekils historia finns de gamla nyhetsbreven tillgängliga på vår hemsida: 
Nyhetsbrev 1: 1543 – 1587. N:o 2: fram till år 1610. N:o 3: till 1658-02-26. N:o 4: till 1679-08-22. N:o 5: till år 
1700 (Lotsstation på Lotsberget). N:o 6: till freden i Nystad 1721-08-30. N:o 7: till 1747 cirka. N:o 8: till 1778-
01-24. N:o 9: till år 1800. N:o 10: till fredsavtalet med Norge 1814. N:o 11: till år 1830. N:o 12: till 
köpingsbildandet 1836-02-27. N:o 13: till 1843. N:o 14: till 1850. N:o 15: till 1857. N:o 16: fram till 1860, N:o 
17: till 1863. N:o 18: 1864-1866. N:o 19: 1867-1870. N:o 20: 1871-1873. N:o 21: 1874-1876. N:o 22: 1877-
1879. N:o 23: 1880-1881. N:o 24: 1882-1883. N:o 25: 1884-1886. N:o 26: 1887-1888. N:o 27: 1889. N:o 28: 
1890. N:o 29: 1891. N:o 30: 1892. N:o 31: 1893. N:o 32: 1894. N:o 33 1895. N:o 34 1896. N:o 35 1897. N:o 36 
1898-1899. N:o 37 1900-1901. N:o 38 1902. N:o 39 1903. N:o 40 1904. N:o 41 1905. N:o 42 1906. N:o 43 
1907. N:o 44 1908. N:o 45 1909. N:o 46 1910. N:o 47 1911. N:o 48 1912. N:o 49 1913. N:o 50 1914. N:o 51 
1915. N:o 52 1916. N:o 53 1917. N:o 54 1918. N:o 55 1919. N:o 56 1920. 
 
Nyhetsbrev 57 tar upp händelser i Lysekil år 1921. Detta år finns information om 
stadsfullmäktiges ledamöter, järnvägen, konservindustrin, Kvistrums Landstormsförening, 
Skandiaverken och mycket om Trötemyrens upprensning samt vatten- och kloakledningar till 
bland annat länsepidemisjukhuset på Slätten. 
Sedan bör Ni notera: Kvinnor får för första gången rösta i riksdagsvalet i Sverige detta år! 
Ni bör som vanligt notera att det finns mycket mer att läsa i Stadsfullmäktiges protokoll från 
år 1921 på föreningens hemsida – missa inte möjligheten att söka information inom Era egna 
intresseområden! 
 
Som vanligt är understrykningar i texten eller [tillägg av text] mina kompletteringar i syfte att 
förtydliga informationen, bland annat gäller det att ta fram fullständiga namn på personer. 
 
Nyhet 
När Ni läser denna Lysekils historia har jag källreferenser till de flesta händelser. Tanken med 
detta är dels att visa var informationen är hämtad, dels att stimulera till mer läsning. Ni kan på 
vår hemsida även hitta en Källförteckning över litteratur som berör Bohuslän och Lysekil. 
 
Nyhetsbrev 14 innehåller en förteckning över Förkortningar. Listan med förkortningar till 
källor och personer kan vara användbar. Några förkortningar kan vara ersatta med klartext! 
 
Om Ni vill kommentera innehållet i denna Lysekils historia är Ni givetvis välkomna! 
Nästa Nyhetsbrev numro 58 kommer att sändas ut till Er i slutet av september 2024. 
 
Mvh Per Stenros 
perstenros@gmail.com  
 
./ 

mailto:perstenros@gmail.com
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LYSEKIL 1921 

 
1921 Kvinnor får för första gången rösta i riksdagsvalet i Sverige. 
 
1921 Riksdagen drar in det statsanslag som sedan 1914 utgått till den frivilliga 

befälsutbildningen för landstormen. (Lottorna i samhällets tjänst, sid 61) 

1921 Den självständiga dispensärstyrelsen inom Göteborgs och Bohus Läns 
Landsting upphör. Landstingets förvaltningsutskotts sjukvårdsstyrelse fungerar 
i stället som dispensärstyrelse. Handlingarna angående dispensärverksamheten 
ingår då i Landstingets kanslis huvudarkiv. (Göteborgs och Bohus Läns Landsting, 
Dispensärstyrelsen) 

1921 I Dingle startas detta år Dingleskolan. 
 
1921 Från Lysekilsdistriktet kommer skeppningen av sten i gång igen. Under resten 

av 1920-talet har stenindustrin en högkonjunktur i Bohuslän. 
 
1921 Fyrtornetfabriken på Södra Hamngatan byggs åter ut och omfattar nu cirka 

3.100 kvadratmeter. 
 
1921 Gunnar Flodin tar över tryckerifabriken vid Södra Kvarngatan som kort efteråt 

säljs till PLM. Gunnar Flodin kvarstår dock som fabrikschef. (Henrik Harnevie, 
Konservfabrikanter i Lysekils kommun) 

 
1921 Bohus Gille beslutar tilldela Fredrik Nycander ett stipendium på 500 kronor. 
 
1921 Källarmästare Arnold Olsson tar över Lysekils Stadshotell efter fru Matilda 

Lindberg-Magnusson. (Grusell, sid 50) 
 
1921 Algot Engblom tar över ledningen av IF Kamraternas frivilliga gymnastik på 

Gränsgatan efter tullförvaltare Fredrik Nordström. (Grusell, sid 101) 
 
1921 Från torget i Uddevalla kan antecknas ägg 5 kronor per tjog, smör 5 kronor per 

kg, äpplen 50-60 öre per liter, potatis 3 kronor per 20 liter och torsk 50 öre per 
kilo. (Bohusläningen 1921-01-17) 

 
1921-01-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 2 (avskrift KJ): 
 Utdrag av magistratens protokoll för den 7, 8 och 10 december 1920 föredrogs, 

och framgick, därav, att till stadsfullmäktige för en tid av fyra år, räknat från 
den 1 januari 1921, förklarats valda: 
 
1) Förvaltaren John Sterner, 
2) Stenhuggaren C. G. Tinggren, 
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3) Fabrikören J. E. Lindbom, 
4) Grosshandlaren O. G. Löfving, 
5) boktryckerifaktorn E. F. Larsson, 
6) Byggmästaren Oscar Wallén, 
7) Handlanden Axel Johansson, 
8) Disponenten Hjalmar Carlsson, 
9) Disponenten Ludv. Andersson, 
10) Gjutaren Karl Källén, 
11) Fabrikören Elis Luckey, 
12) Metallsvarvaren Otto Olsson, 
Protokollen lades till handlingarna. 

 
1921-01-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 3 (avskrift KJ): 
 Det antecknades, att stadsfullmäktiges ledamöter äro följande, valda till slutet 

av nedannämnda år: 
 
Konsuln J. G. Gunnerson, 1922. 
Fabrikören J. E. Lindbom, 1924. 
Förvaltaren John Sterner, 1924. 
Konsuln L. Laurin, 1922. 
Grosshandlaren O. G. Löfving, 1924. 
Byggmästaren Oscar Wallén, 1924. 
Redaktören Axel Ljungberg, 1922. 
Kyrkoherden Fritz Lüsch 1922. 
Fabrikören Gust. Karlson, 1922. 
Frisören G. A. Löfgren, 1922. 
Bankdirektören Ragnar Berger, 1922. 
Sparbankskamreraren Carl Brännberg 1922. 
Disponenten Hjalmar Carlsson, 1924. 
Bankdirektören Rudolf Lindblad, 1922. 
Stenhuggaren C. G. Tinggren, 1924. 
Verkmästaren Oscar Mattsson, 1922. 
Stenhuggaren Sven Pettersson Ekblad, 1922. 
Filaren Svante J. Johansson, 1922. 
Handlanden Axel Johansson, 1924. 
Boktryckerifaktorn E. F. Larsson, 1924. 
Disponenten Ludv. Andersson, 1924. 
Gjutaren Karl Källén 1924. 
Fabrikören Elis Luckey, 1924. 
Metallsvarvaren Otto Olsson, 1924. 

 
1921-01-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 5 (avskrift KJ): 
 Under ordförandeskap av herr kyrkoherden Fritz Lüsch skred man härefter till 

val av ordförande under året. 
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Herr Göransson föreslog omval av herr Lüsch med acklamation. 
 
Valet, som på föreslaget sätt företogs, utföll så, att herr kyrkoherden Fritz 
Lüsch omvaldes till ordförande för innevarande år. 
 
Herr Lüsch frambar sitt tack för det förnyade förtroende som genom detta val 
visats honom, samt framhöll, att det vid årets första 
stadsfullmäktigesammanträde ej behöver erinras om det betryckta läge, i vilket 
såväl vårt som andra länder befinner sig, och att landet utgöres av de skilda 
kommunerna tillsammans, varför det i viss mån är dessa och det sätt, på vilket 
de sköta sin ekonomi, som sätter sin prägel på riket i dess helhet. 
 
Med hänsyn härtill manade talaren till försiktighet med utgifter samt sade sig 
för sin del vilja försöka att på sin post såsom stadsfullmäktiges ordförande göra 
allt för att kunna spara på stadens medel. 
 
Uttalade till sist den förhoppningen, att den återinträdde ledamoten, herr 
Luckey, och den nya ledamoten, herrar Ludv. Andersson, Karl Källén och Otto 
Olsson, skola utgöra ett gott tillskott av klokhet och omtanke i denna 
instutition. 

 
1921-01-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 6 (avskrift KJ): 
 Härefter företogs val av vice ordförande för året, och omvaldes med 

acklamation på förslag av herr Sterner, herr konsuln J. G. Gunnerson, som 
uttalade sitt tack för det honom ånyo visade förtroendet. 

 
1921-01-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 18 (avskrift KJ): 
 Länstyrelsen i Göteborgs och Bohuslän hade genom magistraten infordrat 

yttrande från stadsfullmäktige, huruvida Lysekils stad åtager sig att 
kostnadsfritt för statsverket tillhandahålla handtlangning i och för 
undersökning om utläggning av landsvägen Lysekil – Ferlev. 
 
Herr vice ordföranden yrkade, att dylik handtlangning borde lämnas, men 
förordade dess begränsning till två man under två veckor. 
 
Herr borgmästaren, understödd av herr Tinggren, fann det mindre lämpligt att 
sålunda begränsa tiden för ifrågavarande handtlangning. 
 
Herr ordföranden föreslog stadsfullmäktige att fatta följande beslut i ärendet: 
 
I hopp om att denna stadens enda utfartsväg till lands måtte försättas i sådant 
skick som den allmänna och städse ökade trafiken kräver, besluta 
stadsfullmäktige att kostnadsfritt för statsverket tillhandahålla två man som 
handtlangning för undersökning om utläggning av landsvägen Lysekil-Ferlef. 
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Herr Lindbom avstod från sitt förordnande om bemälda tidsbegränsning.  
 
Herr Sterner yrkade bifall till det av herr ordföranden framlagda förslaget.  
 
Efter avslutad överläggning beslöto stadsfullmäktige enhälligt att antaga det av 
herr ordföranden framlagda förslaget i ärendet och att genom magistraten 
härom meddela länstyrelsen medelst utdrag av detta protokoll. 

 
1921-01-19 Trollhättekraften hit till Lysekil avbröts på måndags e.m. kl. 5, antagligen på 

grund av det svåra ovädret. Man ännu icke på tisdagens middag när strömmen 
återkommer. Avbrottet hade bland annat till följd att en stor del av mekaniska 
verkstadens arbetare fingo en sysslolös dag till som påbröd till den förut 
avsevärt inknappade arbetstiden. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-01-19/KJ) 

 
1921-01-19 Skridskolov hade eleverna vid kommunala mellanskolan i lördags. Det var isen 

på Lassan, som då provades. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-01-19/KJ) 
 
1921-01-19 Caféöverlåtelse. Fru Maria Nilssons café- och konditorirörelse i Midgård 

härstädes kommer att 1 februari överlåtas till herr Hilding Karlsson från 
Ingeröd, Bro socken. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-01-19/KJ) [Anm: Dagens adress är 
Kungsgatan 13-15.] 

 
1921-01-20 Svante Johansson rapporterar från ett möte som styrelsen haft med direktören 

för Lysekils Mekaniska Verkstad, där denne föreslår att ackorden skall 
reduceras med 20%. Ett antal förhandlingar startar som pågår under större 
delen av året. (Skandiaverken, sid 26) 

 
1921-01-29 Sjukhuset på Slätten. Träarbetet för uppförandet av Landstingets 

epidemisjukhus på Slätten har tagit sin början. Det är ett mindre arbete, som 
utlämnats på ackord till sex personer. Meningen är att arbetet skall fortsättas, 
om väderleken det tillåter. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-01-29/KJ) 

 
1921-02-02 Arbetslösa, understödsberättigade medlemmar tillhörande Svenska 

Metallindustri-arbetarförbundets avdelning 116 i Lysekil, torde för understöds 
utbekommande infinna sig hos undertecknad, adress Blekegatan [n:o] 8, 
onsdagar och lördagar kl. 6-7 e.m. Svante Johansson, Avdelningskassör. (Nya 
Lysekils-Kuriren 1921-02-02/KJ) [Anm: Dagens adress är Blekegatan 10.] 

 
1921-02-05 Lysekils populära folkdanslag uppträder åter på söndag vid en fest i Folkets 

Hus kl. halv 9 och utför folkdanser. Vidare blir det sång och deklamation, så att 
det blir säkert en trevlig kväll för dem, som besöka festen. (Nya Lysekils-Kuriren 
1921-02-05/KJ) 

 
1921-02-09 Inför massavskedande. Lysekils järn & metall samt gjutarefackföreningen hade 

på måndagens e.m. var för sig möte för behandling av ett från ledningen vid 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 57.docNyhetsbrev 57 20240826 © Per Stenros Sid 6 
 

Skandia-verken framställt förslag om arbetstidens inskränkning till 13 timmar 
per vecka eller eventuellt massavskedande. Den senare åtgärden i syfte att de 
kvarvarande arbetarna skulle kunna erhålla arbete 26 timmar per vecka 
Enligt vad vi försport kommer de båda fackföreningarna till det resultatet, att 
bättre vore att taga massavskedandet framför en generell avkortning av 
arbetstiden till 13 timmar. 
Ryktet förmäler att cirka 100 man skola avskedas. Var och hur denna stora 
tillökning i de helt arbetslösas antal skola få sin utkomst ligger ännu i vida 
fältet, men man får väl hoppas, att de i föregående n:r omnämnda 
nödhjälpsarbetena skola på ett eller annat sätt kunna komma till utförande och 
det snart, ty de personer det här är frågan om ha ju, liksom de förut arbetslösa, 
varit satta på indragningsstat en längre tid. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-02-09/KJ) 

 
1921-02-12 Arbetet på Drottninggatans iordningsställande har tagit sin början med stadens 

ordinarie arbetsstyrka. Framme vid Apoteksgatan gräves ned till berget och ett 
större parti grus av prima beskaffenhet har här tillvaratagits. Gruset kommer 
väl till pass för andra gatuarbeten. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-02-12/KJ) 

 
1921-02-16 Krav för fartygsreparation. AB Skandiaverken hade instämt dels befälhavaren 

på norska motorfartyget CALAIS, kapten Karl V Nylén, och dels fartygets 
rederi, Aktieselskabet Kanalfart, med yrkande att utfå tillsammans 25.544:89 i 
svenska pengar för en reparation som verkstaden utfört på fartyget efter en 
grundstötning. Fartyget har av Skandiaverken tagits i beslag och ligger förtöjt i 
Lysekil och kärandeombudet, bokhållare Edmund Andersson, yrkade att 
fordran skulle utgå med förmånsrätt ur detsamma. 
Kapten Nylén var närvarande och gdkände räkningen. Däremot lät rederiet icke 
avhöra sig. För dess hörande erhöll käranden uppskov på tre veckor. (Nya 
Lysekils-Kuriren 1921-02-16/KJ) 

 
1921-02-16 En upplysning till herr Mellander. På förekommen anledning ber jag få 

meddela, att jag icke, då överingenjör J. Mellander var verkstadschef vid 
Skandiaverken, på något sätt hos honom sökt smutskasta någon arbetare eller 
arbetsledare. Att springa med skvaller är helt under min värdighet. Lysekil den 
15 februari 1921. A.E. Fristedt. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-02-16/KJ) 

 
1921-02-17 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 29 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren att få använda ett 

belopp av 3.000 kronor av medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets 
utgifts- och inkomststat för att kunna tills vidare sysselsätta cirka 20 man med 
makadamslagning såsom nödhjälpsarbete. 

 Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna framställning. 
 
1921-02-17 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 31 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att för 

ett pris av fem (5) kronor per kvadratmeter få till Aktiebolaget Sveriges 
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Förenade Konservfabriker försälja tomten A i kvarteret ”Uranus” (tomten 
belägen intill Öhrngrens hus), vilken tomt enligt drätselkammarens skrivelse 
bifogad kartskiss innehåller en areal av cirka 345 kvadratmeter.  
 
Byggnadsnämnden hade beslutit att tillstyrka denna försäljning. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens ifrågavarande 
begäran. 

 
1921-02-17 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 32 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren begärde genom föredragen skrivelse bemyndigande att till 

trädgårdsmästare Oscar Hansson få för ett pris av sjuhundra (700) kronor 
försälja ett område beläget norr om bemälde Hanssons nuvarande tomt, n:o 
219 inom kvarteret ”Jupiter”, vilket område skulle tilläggas hans tomt. 
 
Enligt kartskiss, som var bifogad drätselkammarens skrivelse, innehåller 
ifrågavarande område en areal av cirka 400 kvadratmeter. 
 
Det jämförelsevis låga priset hade drätselkammaren motiverat därmed, att 
största delen av området är bergigt och oländigt samt ej lämpar sig att använda 
till annat ändamål än att tilläggas förenämnda tomt. 
 
Byggnadsnämnden hade med hänsyn till kvartersindelningen beslutit att 
tillstyrka denna försäljning.  
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens föreliggande 
framställning. 

 
1921-02-17 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 34 (avskrift KJ): 
 Från drätselkammaren förelåg en så tydande skrivelse: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
2 december 1920. 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Björsell, Bovik och Löfving samt 
stadsingeniör Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 156. Från byggnadsnämnden förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid byggnadsnämndens i Lysekil sammanträde 
den 16 november 1920. 
Närvarande: borgmästare Axel Sundberg, ordförande, byggmästaren Oscar 
Wallén, vice ordförande, fabrikör August Mattsson, entreprenör C. W. 
Granberg och stadsingenjör Sven H. Lundgren, sekreterare. 
 
§ 82. Förelåg till granskning ett av stadsingenjören upprättat förslag till plan 
för ordnandet av uppfartsväg från Landsvägsgatan till länets epidemisjukhus. 
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Byggnadsnämnden beslöt godkänna förslaget i vad det ansåg ovannämnda 
uppfartsväg. 
 
Beträffande övriga i förslaget upptagna gator ansåg sig nämnden nu ej böra 
uttala sig. 
 
Som ovan 
SVEN H. LUNDGREN. 
Rätt utdraget betygar 
SVEN H. LUNDGREN.” 
 
Drätselkammaren beslöt även att godkänna ifrågavarande förslag till 
uppfartsväg. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST. 

 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att ock för sin del godkänna ifrågavarande 
förslag till uppfartsväg samt att upplåta mark från det staden tillhöriga området 
på Slätten till anläggning av nämnda väg. 

 
1921-02-17 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 37 (avskrift KJ): 
 Genom magistraten hade från länstyrelsen i Göteborgs och Bohus län begärts 

yttrande över förslag till förordning om automobilskatt. 
 
Herr ordföranden hade utarbetat följande skriftligen föreliggande förslag till 
yttrande i ärendet: 
 
”Lysekils stadsfullmältige, vilkas yttrande infordrats över Vägkommissionens 
betänkande III, Förslag till förordning om automobilskatt m. m. få efter tagen 
del av lagförslaget avstyrka detsamma i så måtto, att det i oförändrat skick 
framlägges såsom Kungl. proposition. Skälen härtill äro följande: 
 
Beskattningen, som avser gottgörelsebidrag för maskindrivet fordons större 
vägslitning, skall efter den effektiva hästkraften utgå lika, vare sig ett sådant 
fordon användes litet eller mycket och oberoende av hastigheten, med vilken 
det framföres, ehuru vägslitaget i bådadera fallen blir väsentligt olika. En i 
enskild ägo befintlig bil, som å den därför lämpliga tiden av året användes 
exempelvis 15 dygn, skulle alltså betala lika med en hyrautomobil, som går 
snart sagt dagligen och stundligen. Orättvisan häri torde ligga i öppen dag. 
Svårigheten att finna en fullt rättvis och på samma gång praktisk 
beskattningsgrund erkännes, med den rättvisaste torde under alla 
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omständigheter vara bränsleförbrukningskvantiteten, varför skatt bör kunna 
uttagas av automobilägaren med ledning av automobilregistret, möjligen i 
förening med en inregistreringsavgift, eller också torde skatten kunna uttagas 
medelst särbeskattning av gummiringar, där chaufförens olika skicklighet och 
omsorg såväl i fråga om vagns- och vägslitning bjärt framträder. 
 
Då skatten enligt förslaget även skall befordra vägförbättring för automobiler, 
bör det påpekas, att det avsedda beloppet för cirka 8.500 inregistrerade bilar 
efter en genomsnittsskatt av 299 kronor, per bil ej kommer att uträtta något 
väsentligt för detta önskemåls förverkligande och att exemplen från åberopade 
länder visserligen tala om en dylik beskattning, ehuru i genomsnitt lägre än den 
här föreslagna, men också säga den i utländska vägförhållanden initierade, att 
där äro landsvägarna så anlagda och underhållna, att ring- och 
benzinförbrukningen väsentligen kan nedbringas, vadan vederlag för skatten är 
på förhand given, under det att förhållandena här hemma i detta fall lämna 
ofantligt övrigt att önska. Alltså torde rättvisan fordra en motsatt ordning mot 
den av kommitterade föreslagna eller: först goda vägar, sedan 
automobilbeskattning. 
 
Sedan detta förslag lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt, på yrkande av herr 
Sterner, att antaga detsamma att såsom stadsfullmäktiges eget yttrande i 
ärendet avgivas. 

 
1921-02-17 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 39 (avskrift KJ): 

En förteckning över vid 1920 års slut oavgjorda ärenden i stadsfullmäktige 
förelåg enligt Bilaga N:o 14, 1920. 

 Denna förteckning hade före detta sammanträde i tryck utdelats till herrar 
stadsfullmäktigeledamöter. 

 
 Stadsfullmäktige beslöto att avskriva följande av ifrågavarande ärenden: 

1915, maj 20, § 75. Herr Bergers motion om rätt till utfyllnad i Vadet, 
remitterad till hamnstyrelsen med anledning av drätselkammarens 
framställning. 
 
1915, maj 20, § 87. Herr Radhes motion om ordnandet av den utfyllda delen av 
Vadet söder om järnvägen, remitterad till hamnstyrelsen och drätselkammaren. 
1917, nov 20, § 177. Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolags ansökan om rabatt å 
elektrisk likström, bordlagd för utredning av stadens självkostnadspris. 
1918, juni 27, § 106. Frågan om utläggandet av järnvägsspår i Drottninggatan 
till varvsområdet i Fridhem, bordlagd. 
1918, sept. 12, § 163. Skrivelse med begäran om anslag för utredning av 
järnväg Smedberg – Färgelanda – Mellerud, ärendet bordlagt. 
1919, dec. 2, § 177. Motion av herr Löfving om införandet av fiskauktioner, 
remitterad till hamnstyrelsen. 
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1920, april 8, § 54. Svenska lufttrafikaktiebolagets skrivelse om landningsplats 
för flygplan, remitterat till hamnstyrelsen, handels- och sjöfartsnämnden. 
Dessutom beslöt stadsfullmäktige att sammanslå ärendet, herr Bergers motion 
angående utredning om bro till Grötö enligt § 148 i protokollet för den 13 
september 1917 med ärendet om Grötös förbindelse med fastlandet genom 
järnvägsbank enligt § 77 i protokollet för den 10 april 1919. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att på grund av herr Lövgrens uttalade 
uttryckta önskemål av att förslag till adressnummer för staden upprättas och 
överlämnas till stadsfullmäktige innan årets slut. 
 
På yrkande av herr Sterner beslöt stadsfullmäktige att till hamnstyrelsen göra 
hemställan om att erhålla begärt yttrande över fabrikören herr A.B. Öhnbergs 
ansökan om tomtköp, vilket ärende remitterats till nämnda styrelse enligt 
stadsfullmäktiges beslut den 20 maj 1920.” 

 
1921-02-19 Bostadsräkningens resultat i Lysekil … <fotograferas>. (Nya Lysekils-Kuriren 

1921-02-19/KJ) 
 
1921-02-23 Lysekilsmotor, som väcker uppmärksamhet. … <fotograferas>. (Nya Lysekils-

Kuriren 1921-02-23/KJ) 
 
1921-03-09 Lantmännens mejeri. Till butiksföreståndarinna för det nya mejeriet har 

antagits mjölkhandlerskan fröken Häggqvist på Slätten. (Nya Lysekils-Kuriren 
1921-03-09/KJ) 

 
1921-03-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 49 (avskrift KJ): 

Genom föreliggande skrivelse begärde drätselkammaren bemyndigande att till 
fabrikören herr Elis Luckey få för ett pris av åtta (8) kronor och 50 öre per 
kvadratmeter eller cirka tre (3) kronor per kvadrataln försälja tomterna till 
husen n:ris 26 och 28 vid Gamla Strandgatan, vilka tomters sammanlagda areal 
utgör cirka 320 kvadratmeter i enlighet med kartskiss, som var bifogad 
drätselkammarens skrivelse. 
 

 Byggnadsnämnden hade beslutat att tillstyrka försäljning under framhållande 
av önskemålet, att herr Luckey även måtte förvärva tomten till huset n:o 30 vid 
nämnda gata, varigenom lämpligare tomtindelning skulle möjliggöras. 

 Herr Luckey meddelade, att han länge haft för avsikt att köpa sistnämnda tomt, 
men att det på grund av vissa orsaker ej ännu kunnat ske. 

 Herr Ekblad ansåg det klokt att sälja tomter i Gamla staden, och att 
stadsfullmäktige, så vida det är möjligt, böra tillmötesgå framställningar 
därom. 

 
 Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr Sterner, att bifalla 

drätselkammarens föreliggande framställning. 
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 [Anm: Gamla Strandgatan  n:o 26 = Gamla Strandgatan 33B, Gamla Strandgatan  n:o 28 = 
Gamla Strandgatan  33A, Gamla Strandgatan  n:o 30 = Gamla Strandgatan  33A.] 

 
1921-03-14 Ett antal fotbollsintresserade träffas på Lidells Konditori och bildar Lysekils 

Fotbollsförening, LFF. Ragnar Englund blir föreningens första ordförande. (LP 
1996-03-15) Ledarna i klubben anser att man som ett led i fotbollsträningen även 
skall ägna sig åt terränglöpning. (Grusell, sid 91-92) 

 
1921-03-18 Ett eldsvådetillbud uppstod vid 6-tiden på fredagsmorgonen i ett hus vid Gamla 

Strandgatan tillhörigt herr Fritz Hörman. Lägenheten inrymmer herr L. 
Anderssons bageri och genom överhettning från bakugnen hade taket fattat eld. 
Brandkåren alarmerades genast och utryckte tillika med ångsprutan. Under 
tiden hade herr Andersson jämte tillskyndande personer, däribland 
sotaremästare Carl Albert Söderberg, vidtagit släckningsarbete, så att faran var 
avvärjd när brandkåren anlände. Sprutan kunde vända om vid apoteket. (Nya 
Lysekils-Kuriren 1921-03-18/KJ) [Anm: Dagens adress är Gamla Strandgatan 44A.] 

 
1921-03-23 Ytterligare avskedanden – Ytterligare ett 10-tal man permitterades under 

tisdagen vid Skandiaverken, enligt uppgift från verkstaden beroende på 
arbetsbrist. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-03-23/KJ) 

 
1921-03-23 Änkefru Maria Nilsson, som till för kort tid sedan innehade Café Midgård, 

öppnar på torsdag bageri i Lysellska huset vid Torget. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-
03-23/KJ) 

 
1921-03-24 Kvistrums Landstormsförenings herrar kallas härmed till ordinarie årsmöte å 

stora rådhussalen i Lysekil söndagen den 3 instundande April kl. 1 e.m. för 
behandling av de ärenden, som omförmälas i §10 av föreningens stadgar 
ävensom eventuellt andra förekommande ärenden. Lysekil i Mars 1921, 
Styrelsen. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-03-24/KJ) 

 
1921-04-06 MERCUR strandad vid Saltö. Tremastade skonaren MERCUR tillhörig 

Skandia-verken i Lysekil, på resa från Göteborg till Kristiania, strandade natten 
till söndag, vid 12-tiden, vid Saltö i Kosterfjorden. 
Fartyget som är av järn har fått ett hål i botten och dess läge är synnerligen 
riskabelt. Bärgningsångaren FRITIOF avgick på söndagen från Lysekil till 
olycksplatsen för att taga MERCUR flott, men ännu på tisdagens e.m. vet man 
ej hur det går därmed. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-04-06/KJ) 

 
1921-04-06 Lysekils Rådhusrätt den 4 April – En reparationskostnad med efterspel. Målet 

emellan Skandiaverken, käranden, och Skibsfartygsselskabet Kanalfart, 
svaranden, överlämnades av bägge parterna. Det gäller reparation av 
motorfartyget CALAIS för en summa av 25.000 kronor och fartyget är belagt 
med kvarstad. Utslag på måndag. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-04-06/KJ) 
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1921-04-09 Ett besök vid elektricitetsverket gjorde eleverna i Klass IIIa vid Kommunala 
mellanskolan härstädes i torsdags med magister E. Ekedorff som ledare. Efter 
visiten å omformarstationen ställdes kosan upp till transformatorbyggnaden, 
vilken även med maskinmästare Pehrsson som ciceron, genomgicks och 
studerades. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-04-09/KJ) 

 
1921-04-09 Skandia-Verkens motorfartyg MERCUR flottogs i onsdags efter 

grundstötningen vid Saltö. På torsdagen inbogserades fartyget hit av 
bogserångaren HARALD, som jämte FRITIOF biträtt vid bärgningen. 
MERCUR upptogs senare på Fridhems slip. 
FRITIOF inkom också hit i torsdags e.m. och förtöjde vid ångbåtsbryggan. 
Fartyget avgick på kvällen. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-04-09/KJ) 

 
1921-04-13 Lysekils Rådhusrätt den 11 April – Utslag. I det förut refererade målet mellan 

Skandia-Verken i Lysekil och Skibsfartygsselskabet Kanalfart i Kristiania 
meddelade rätten denna dag utslag. Skibsfartygsselskabet Kanalfart dömdes att 
till Skandia-Verken utge fordrade reparationskostnader med 24.368:69 jämte 
5% ränta därå tills betalning skett, ävensom att ersätta kärandebolagets övriga 
utlägg för CALAIS med kronor 1.176:25. Kvarstaden å CALAIS skall bestå 
tills vidare. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-04-13/KJ) 

 
1921-04-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 61 (avskrift KJ): 

”Från stadens ombud vid stämmorna i Lysekils Järnvägsaktiebolag, herr 
bankdirektören Ragnar Berger, hade skrivelse med begäran om meddelande, 
vilka önskemål stadsfullmäktige hava i avseende på instundande ordinarie 
bolagsstämma med järnvägsbolaget. 

 Skrivelsen hade av herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterats till 
drätselkammaren och valkommittén. 

 
 Drätselkammaren hade beslutit hos stadsfullmäktige förorda, att bemälda 

ombud får i uppdrag att i enlighet med revisorernas tillstyrkan rösta för 
ansvarsfrihets beviljande, och att vinstmedlens disponerande sker i enlighet 
med styrelsens för järnvägsbolaget förslag och revisorernas tillstyrkan, samt att 
arvoden och villkor för styrelseledamöter, revisorer och suppleanter bestämmas 
lika som nu. 

 
 Med hänsyn till val av styrelseledamöter och deras suppleanter samt revisorer 

med suppleanter för granskning av järnvägsbolagets räkenskaper och 
förvaltning för år 1922 hade drätselkammaren ansett, att denna del av ärendet 
borde hänskjutas till valkommittén för förslags upprättande. 

 
 Valkommittén hade beslutit att hos stadsfullmäktige föreslå omval enligt 

följande förteckning: 
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 Styrelseledamöter: herrar borgmästare Axel Sundberg, riksdagsman Oscar N. 
Olsson, fabrikör Johan Emil Lindbom, stenhuggare Carl Gustaf Tinggren och 
frisör Gustaf Aron Löfgren. 

 Styrelsesuppleanter: herrar konsuln L. Laurin, lantbrukaren G. Hjort, 
fabrikören Gust. Karlsson, boktryckerifaktorn E. F. Larsson och verkmästaren 
Axel Pehrsson. 

 Revisorer: herrar direktören John Sterner och försäkringsinspektören A. W. 
Christenson med herrar sjökaptenen August Kihlberg och stadskamreraren Carl 
Axel Holmqvist som suppleanter. 

 Mot beslutet rörande förslag å styrelseledamöter hade herr ordföranden i 
valkommittén reserverat sig utan angivet yrkande. 

 
 Sedan järnvägsbolagets förvaltnings- och revisionsberättelser med tillhörande 

handlingar lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla drätselkammarens 
förslag i ärendet. 

 
 Härvid upptogs frågan om upprättandet av förslag till valen vid bemälda 

bolagsstämma. 
 Herr Löfgren avsade sig uppdraget som styrelseledamot på den grund, att den 

grupp han representerar i stadsfullmäktige nu är så liten, att man ej kunde kräva 
densammas företrädande i järnvägsbolagets styrelse. 

 Herr vice ordföranden framhöll olämpligheten av att vid två dylika val anlägga 
partisynpunkter och föreslog som styrelseledamot i herr Löfgrens ställe herr 
kyrkoherden Fritz Lüsch, samt att övriga nuvarande styrelseledamöter föreslås 
till omval, och att förslaget upprättas med acklamation, för såvida 
socialdemokratiska partiet önskar annan ledamot i herr Tinggrens ställe. 

 Herr Löfgren bestred, att han i förevarande fall velat anlägga partisynpunkter. 
 Efter godkännande av herr Löfgrens avsägelse och sedan Brännberg uttryckt 

önskemålet av herr Tinggrens omval beslöto stadsfullmäktige med acklamation 
att såsom styrelseledamöter på förslaget uppsätta de fyra första namnen enligt 
valkommitténs förslag och i herr Löfgrens ställe, herr kyrkoherden Fritz Lüsch. 

 
 På förslaget å styrelsesuppleanter skulle upprättas, yrkade herr Sterner, att man, 

för att vara konsekvent, borde välja någon annan i herr Axel Pehrssons ställe 
och föreslog inspektören herr Ludvig Andersson. 

 Herr Löfgren ansåg ett dylikt förfarande vara att gå till ytterligheter. 
 Upprättandet av detta förslag företogs även med acklamation och utföll så, att 

de av valkommittén föreslagna fyra första namnen jämte i herr Pehrssons ställe 
nu föreslagne inspektören herr Ludvig Andersson på förslaget uppsattes. 

 
 Vid förfall för styrelseledamöterna skola de från Lysekil ersättas med 

syrelsesuppleanter från Lysekil och herr Oscar N. Olsson i Broberg med herr 
G. Hjort i Broberg. 

 Förslag å revisorer och deras suppleanter, vilket likaledes upprättades med 
acklamation, utföll i enlighet med valkommitténs förslag.” 
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1921-04-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 63 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren framställde genom föreliggande skrivelse, att, därest 

”Statens skogsarbeten” skulle på statens bekostnad igångsätta upprensning av 
Trötemyren som nödhjälpsarbete, stadsfullmäktige måtte lämna sitt 
godkännande till dels, att staden avgiftsfritt ställer sakkunnig arbetsledning till 
förfogande för ifrågavarande arbete, dels ock att avgiftsfritt för detta arbete 
från stadens förråd utlåna räls, tippvagnar m. m. 

 
Herr Sterner yrkade bifall till framställningen, vilket yrkande av 
stadsfullmäktige bifölls, och skulle vederbörande medelst utdrag av detta 
protokoll om beslutet meddelas. 

 
1921-04-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 65 (avskrift KJ): 
 Från styrelsen för stadens vatten- och kloakledningar förelåg nedanstående 

skrivelse med anledning av framställning från landstingets förvaltningsutskott 
rörande vatten- och avloppsledningar samt vattenklosetter och leverans av 
vatten till dylika i länsepidemisjukhuset på Slätten. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils 
vatten- och kloakledningar den 18 mars 1921. 
 
Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Mattsson, Ekblad och 
Granberg samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 23. Göteborgs och Bohus läns landstings förvaltningsutskott anhöll genom 
föreliggande skrivelse att medgivande lämnas för anknytning av vatten- och 
avloppsledningar i länsepidemisjukhuset på Slätten med stadens vatten- och 
avloppsledningsnät samt leverans av vatten även till de i bemälda sjukhus 
avsedda sex vattenklosetterna. 
 
Beträffande anknytning till stadens vatten- och avloppsledningsnät så beslöt 
styrelsen lämna dylikt medgivande, då stadsfullmäktige redan beslutat rörande 
vattenleveransens till sjukhuset, dock skall sjukhuset i fråga beträffande denna 
leverans ställa sig till noggrann efterrättelse det för stadens vatten- och 
kloakledningar gällande reglementet med de villkor, som av styrelsen för dessa 
ledningar eventuellt kunna komma att beslutas jämlikt § 9 under rubriken B för 
vattenledningar i sagda reglemente, vilken paragraf är av följande lydelse: 
 
”I händelse vattenbrist befaras bör styrelsen genom att i tid göra inskränkningar 
för större förbrukare tillse att vatten för hushållsförbrukning i främsta rummet 
finnes att tillgå.” 
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Vad åter angår leverans av vatten från stadens vattenledning till ifrågavarande 
klosetter, så kunde styrelsen icke hos stadsfullmäktige tillstyrka dylikt 
medgivande, då sådant icke givits åt någon enda ens inom själva staden, men 
ville styrelsen däremot hos stadsfullmäktige förorda, att dylika klosetter må å 
sjukhuset tillåtas under förutsättning att vatten till densamma tages från för 
sådant ändamål särskilt grävd brunn, vilket lätt låter sig realisera å 
ifrågavarande plats. 
 
Styrelsen ville framhålla att för det ringa antal vattenklosetter, som inom staden 
finnes, vatten tagas ur för desamma grävda brunnar. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
Härjämte förelåg ock förvaltningsutskottets nämnda skrivelse. 
 
Ender den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr Laurin yrkade bifall till vattenstyrelsens framställning i ärendet. 
 
Herr borgmästaren Sundberg ansåg det ur hygienisk synpunkt ytterst viktigt, att 
sjukhuset erhölle vatten till bemälda klosetter. Att för ändamålet gräva en 
brunn bleve dessutom kostbart, och alla skulle vi få vara med att betala utgiften 
därför. Förordade bifall till förvaltningsutskottets framställning. 
 
Herr Laurin fann de av herr borgmästaren Sundberg anförda synpunkerna 
riktiga, med erinrade om, att stadens vattentillgång vore så begränsade, att 
därtill måste tagas nödig hänsyn, och att det var detta skäl, som förestavat 
vattenstyrelsens ställning till frågan. Trodde för övrigt ej att nämnda brunn 
skulle bliva så dyrbar. 
 
Herr Brännberg förordade i likhet med herr borgmästaren Sundberg bifall till 
förvaltningsutskottets begäran under framhållande av de sanitära 
olägenheterna, som skulle bliva en följd av avslag härvidlag. 
 
Herr ordföranden betonade med instämmande i herr Laurins yrkande, att staden 
rimligtvis icke kunde sträcka sig längre i uppoffringar för detta sjukhus, än vad 
redan gjorts. 
 
Herrar vice ordföranden och Löfgren understödde ock herr Laurins yrkande. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige utan votering 
följande i ärendet: 
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Att vidhålla föregående beslut rörande inkoppling av ledningar och 
vattenleverans till sjukhuset, dock med iakttagandet av de inskränkningar som 
nämnts i vattenstyrelsens föreliggande skrivelse beträffande vattenleverans, 
samt att beträffande leverans av vatten till vattenklosetter i bemälda sjukhus 
avslå dylik framställning i enlighet med vattenstyrelsens ovannämnda yttrande, 
vadan sådana klosetter må å sjukhuset få inrättas, om vatten för ändamålet 
tages ur särskilt grävd brunn. 

 
1921-04-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 68 (avskrift KJ): 
 Förelåg genom magistraten inlämnad skrivelse från länstyrelsen i Göteborgs 

och Bohus län med begärt yttrande i enlighet med § 17 i Kungl. förordningen 
angående försäljning av rusdrycker över Systemaktiebolagets i Lysekil 
ansökan om rättighet att under åren 1922 till och med 1924 i Lysekil idka 
detaljhandel med alla de i nämnda förordning omförmälda slag av rudrycker. 
 
Av ansökningen framgick, att bolaget själv skulle driva utmiuttering av 
rusdrycker.  
 
Utskänkningsrättigheterna, fem till antalet, för såväl bränvin som vin och öl, 
skulle användas sålunda, att bolaget själv skulle driva en sådan rörelse i sin 
blivande nybyggnad vid Kungsgatan, och de övriga fyra rättigheterna skola 
överlåtas på Stadshotellet, Grand Hotell, Parkrestauranten och 
Badhusrestauranten. 
 
En utskänkningsrörelse för vin och öl skall bedrivas av bolaget vid 
Kungsgatan, där samma rörelse nu är, och en utskänkningsrörelse för endast öl 
skall av bolaget bedrivas i Gamla staden, där lämplig lokal kan erhållas. 
 
Tre rättigheter för utskänkning av vin och öl till spisande gäster vid måltider 
skola överlåtas på enskilda personer. 
 
Herr Sterner klargjorde för, att orsaken varför bolaget nu sökt fyra vin- och 
utskänkningsrättigheter i stället för förutvarande endast en sådan vore, att 
länsstyrelsen under de senaste åren beviljat dylika tillfälliga rättigheter under 
badsäsongen för sådan utskänkning till spisande gäster vid måltider, men att 
numera sådant tillstånd ej lämnas, och hade bolaget tänkt sig överlåta tre av 
ifrågavarande rättigheter till fru Hedvig Ödman, Badhusgatan 13, Kyrkvik, 
fröken Hulda Nilsson, Lilla Kyrkogatan 36, Kyrkvik, och Gustaf Johansson, 
Rosviksgatan 3. Dessa personer skulle sålunda endast under badsäsongen få 
utskänka vin och öl till spisande gäster vid måltider. 
 
Efter denna redogörelse för detaljerna i bolagets ansökan yrkade herr Löfgren, 
att stadsfullmäktige måtte hos länsstyrelsen tillstyrka bifall till den 
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föreliggande koncessionsansökan med i densamma upptagna samtliga 
rättigheter. 
 
Detta yrkande beslöto stadsfullmäktige att enhälligt bifalla. 

 
1921-04-19 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 72 (avskrift KJ): 
 Lysekils sångsällskap begärde genom föreliggande skrivelse att bliva befriad 

från erläggande av nöjesskatt för den konsert, sällskapet skall anordna den 27 
dennes, och vars behållning kommer att användas som understöd åt behövande 
inom samhället. 

 Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla, denna begäran. 
 
1921-05-04 Fredagen den 6 maj öppnas ”Freddys Varuhus”, Kungsgatan 6½. Billiga priser. 

Förstklassiga varor. Gör ett besök och övertyga Eder! Vördsammast ”Freddys 
Varuhus”, Johannesson & Co. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-05-04/KJ) [Anm: Dagens 
adress är Kungsgatan 14.] 

 
1921-05-04 Lagfartsärende – Konsul L. Laurin köpte på sin tid av Lysekils berg & 

tomtförening Klippan en sextondel av Lysekils inägojord. Ansökan gjordes nu 
vid måndagens rådhusrätt att lagfarten på detta köp skulle transporteras på 
Skandiaverken AB. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-05-04/KJ) 

 
1921-05-11 Lysekils Folkdanslag anordnar Friluftsfest i Malmöns Folkets Park Annandag 

Pingst kl. 4 e.m. Program – Folkdanser, Sång, Deklamation, Servering. Båt 
avgår från Norra hamnen kl. 1.30 e.m. Se vidare affischer. Folkdanslaget. (Nya 
Lysekils-Kuriren 1921-05-11/KJ) 

 
1921 Enligt inom lantbruksstyrelsen tillgängliga uppgifter dödades under förra året i 

Göteborgs och Bohus län allenast 22 sälar. I belöningar för dessa utbetalades 
genom lantbruksstyrelsen 88 kronor. (Bohusläningen 1921-05-14) 

 
1921-05-14 Lysekils Folkdanslag uppträder Annandag Pingst på Malmön vid en 

friluftsfest, anordnad av det självt. Danslaget, som består av ej mindre än 18 
personer har energiskt övat och förfogar f.n. över en repetoar på ett dussintal 
folkdanser, Vingåkersdans, Fryksdalspolska, Kadrilj och Schottis, Väva 
Vadmal, Östgötapolska, Oxdans och Daldans för att nämna en del. För festen 
har man försäkrat sig om medverkan av några av vår stads sångarförmågor, 
varjämte det blir deklamation. I händelse av regn kommer festen att hållas i 
Malmön Folkets Hus. 
Givetvis komma Malmönsborna att allmänt bevista danslagets fest. Men även 
för oss Lysekilsbor gives tillfälle att få vara med på den. Man följer med 
motorbåt, som till Malmön kl. 1.30 på annandagens e.m. Danslaget är bra. (Nya 
Lysekils-Kuriren 1921-05-14/KJ) 

 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 57.docNyhetsbrev 57 20240826 © Per Stenros Sid 18 
 

1921-05-15 Danslaget hade en lyckad tur till Malmön på annandagen. Förutom ett 70-tal 
från Lysekil, som medföljde – man måste hyra ytterligare en båt – hade folk 
infunnit sig från de närmaste platserna, så att publiken var ganska talrik och 
sekinerna duggade in rätt bra. Uppvisningen av de gamla folkdanserna mottogs 
med livligt bifall. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-05-15/KJ) 

 
1921-05-25 Lysekils Folkdanslag uppträder vid en friluftsfest på Smögens dansbana på 

söndagen. Festen börjar kl. 5 på e.m. och kl. 7 och kl. 9 är danslaget i 
verksamhet. Det är de gamla folkdanserna Polonäs, Fjällnäs-, Trekarls- och 
Fryksdalspolska, Vingåkersdans, Gotlandskadrilj, Väva Vadmal m.fl. som 
kommer att utföras. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-05-25/KJ) 

 
1921-05-26 En flygmaskin (hydroplan) gjorde oss på torsdag middag oss den äran. Den 

gjorde några lovar över staden och vid ett tillfälle såg det ut som om han haft 
något otalt med Kuriren. Den flög nämligen rakt över Kurirens tak och det såg 
ut som han gjorde ansatser att sänka sig. Den höjde sig igen och styrde med 
stolt förakt till havs utan att ha nedkastat så mycket som en enda liten bomb en 
gång över Kuriren. Maskinen var märkt n:r 28. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-05-
28/KJ) 

 
1921-06-01 Lysekils Fotbollsförening har av herr Karl Öhrngren köpt dennes byggnad vid 

Drottninggatan, som använts till kafferasten, för att flytta den till Pinnevik, där 
den skall användas till omklädningsrum för idrottsmännen. (Nya Lysekils-Kuriren 
1921-06-01/KJ) 

 
1921-06-04 Vid mekaniska [verkstaden] permitterades i förra veckan ytterligare ett 15-20-

tal. Dessa lär ha fått sysselsättning vid anläggningen av vägen på Stångenäs, dit 
också ett 20-tal personer, som arbetat på vägarbetet i Dalskogen, förflyttats. 
(Nya Lysekils-Kuriren 1921-06-04/KJ) 

 
1921-06-04 En bensindepå i Lysekil. På Wallénska tomten vid Landsvägsgatan verkställes 

f.n. grävning i och för anläggande av en bensindepå. Det är bilfirman 
Magnusson & Westergren, som låter anlägga depån. Bensintanken rymmer 
2.000 liter och kommer att pumpas upp med så kalladeMack-mätare. (Nya 
Lysekils-Kuriren 1921-06-04/KJ) 

 
1921-06-04 Den Laurinska silltrålen. Som förut nämnts, har konsul L. Laurin i Lysekil 

uppfunnit en silltrål, och för anställande av praktiska fiskeförsök med denna 
vände han sig för någon tid sedan till Kunglig Maj:t med anhållan om ett 
statsanslag på 2.000 kronor. Förslaget, som nämligen endast ännu föreligger 
teoretiskt löst, bygger på flottör-systemet och avser att på ett enkelt sätt ge 
trålen en väldig fångstöppning. 
Sedan lantbruksstyrelsen tillstyrkt anslaget, har Kunglig Maj:t också ansett de 
praktiska försöken med den Laurinska trålen av så stor vikt och betydelse, att 
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det begärda anslaget beviljades. Försöken komma således att upptagas till 
instundande sillfiskesäsong. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-06-04/KJ) 

 
1921-06-08 En fotbollsmatch. <Fotograferas …> A-laget: Ivar Häggvist, Ragnar Englund, 

Axel Nilsson, Einar Broman, Folke Carlsson, Rolf Broman, H. Schiller, Axel 
Mellgren, Erik Boklund, Knut Englund, Herbert Carlsson. B-laget: Sven 
Carlsson, Harald Hörnfelt, Harald Sörman, Per Nydén, Arne Gustafsson, Axel 
Olsson, Martin Sandberg, Erik Svensson, Erik Andersson, Carl Forsberg, 
David Carlsson. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-06-08/KJ) 

 
1921-06-11 Landstormsövningar i Lysekilstrakten. Kvistrums landstormsområde anordnar 

under söndagen, måndagen och tisdagen i Lysekilstrakten förberedande 
landstormsövningar till landstormstävlingarna i Malmö. Övningarna, som leds 
av löjtnant A. Anerås vid Bohusläns regemente omfattar fältskjutning i patrull, 
handgranatskastning, avstånds- och frontbedömning samt orientering inom 
synkretsen. Övningarna, som är frivilliga, inspekteras av överstelöjtnant H. 
Lilliehöök. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-06-11/KJ) 

 
1921-06-.. Lysekils Järnväg köper ett tenderlok. Samtidigt förlängs det ena stallspåret. (LP 

2003-06-13) 
 
1921-06-15 Folkdanslaget gästar Näset på söndag, som synes av annons. Det blir givetvis 

”luft i luckan” som alltid då Danslaget uppträder Man hoppas å Näset få en 
talrik publik, helst som utsikterna för uppehållsväder äro de bästa. Förutom den 
gamla repertoaren av danser har Danslaget inövat en del nya och trevliga, 
bland annat ett poutpurri, som kommer att göra sig förträffligt. 
Annons – Fest anordnar Lysekils Folkdanslag i Folkets Hus å Hovenäset 
söndagen den 19 juni kl. 6 e.m. Folkdanser. Dans efter musik av virituosen 
Fritz Forsberg. Servering av kaffe och läskedrycker. Till talrikt besök inbjuder 
Folkdanslaget. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-06-15/KJ) 

 
1921-06-15 Hos Skandiaverken i Lysekil har generaltullstyrelsen, sedan riksdagen anvisat 

nödiga medel, för tullbevakningens i Göteborg räkning beställt en 15 meter 
lång stålbåt försedd med en 40 hästars Skandiamotor. Arbetet med skrovet har 
Skandia-verken överlämnat till Eriksbergs Mekaniska Verkstad i Göteborg. 
Maskinen blir av samma typ som den vilken inmonterades i livräddningsbåten 
JUSTUS A. WALLER, således försedd med direkt omkastning och 
Skandiaverkens nya snabba tändningsanordning. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-06-
15/KJ) 

 
1921-06-18 Landstormsövningar – De av Kvistrums landstormsområde anordnade 

landstormsövningarna i trakten av Lysekil ägde rum på söndagen, måndagen 
och tisdagen. 
I följd av regnet på söndagens f.m. hölls inga övningar utomhus, men väl 
inomhus med kartläsning m.fl. teoretiska övningar. 
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Med eftermiddagståget på söndagen reste de till ett tiotal uppgående deltagarna 
till Lyse, där de i trakten av stationen företog övningar, avstånds- och 
frontbedömning, orientering inom synkretsen samt handgranatskastning. 
Följande dag ägde övningarna rum i samma trakt och omfattade huvudsakligen 
patrulltjänst med befälsföring och skjutning mot fältmässiga mål och fingerade 
fientliga styrkor. Därjämte repeterades föregående dags övningar. Sista 
övningsdagen ägnades likaledes åt patrulltjänstgöring i närheten av Lyse 
skjutbana. 
Övningarna leddes på ett utmärkt sätt av löjtnanten vid Bohusläns regemente 
A. Anerås. Resultatet av desamma var synnerligen gott och skjutresultaten voro 
utmärkt goda. 
Överstelöjtnant H. Lilliehöök närvarade på tisdagen och höll kritik över 
övningarna. Han framhöll att även om det på en och annan detalj kunde finnas 
någon liten anmärkning, så var i alla fall totalomdömet om sammanhållning 
och fältmässighet synnerligen gott, särskilt i betraktande till att det gällde 
landstormsmän, som icke varit i tillfälle att under de senaste åren få deltaga i 
några längre övningar. 
Som ett led i övningarna ingingo provs avläggande för landstormsidrottsmärke 
i brons och silver. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-06-18/KJ) 

 
1921-06-18 Tack! Till Skandiaverkens metallarbetares nödhjälpsfond ha vi från Lysekils 

Sångsällskap haft nöjet mottaga 100 kronor som härmed tacksamt erkännes. 
(Nya Lysekils-Kuriren 1921-06-18/KJ) 

 
1921-06-18 Vid halv tretiden på lördagsmorgonen börjar en eldsvåda i Konsulliden i 

Lysekil. Elden börjar i Kungsgatan [n:o] 1 och härifrån sprider sig elden till det 
gamla Mollénska huset på Gamla Strandgatan n:o 85. Brandkåren kommer 
snabbt till platsen och utför under ledning av brandchef Emil Löfberg ett 
energiskt arbete som kröns med sådan framgång att man vid femtiden är herre 
över elden. (LP 1921-06-21) (Nya Lysekils-Kuriren 1921-06-22/KJ) [Anm: Dagens adress är 
Kungsgatan 10.] 

 [Anm: Jämför med följande: 
1921-06-22 Konsulgården i Gamlestan, Lysekil, brinner ned. (Fritz Lüsch, Lysekils historia, sid 108)] 
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1921-06-18 Förödelsens styggelse i Konsulliden den 18 juni 1921. 
 

Stor eldsvåda i Lysekil. 
--- 

Stora värden lågornas rov. 
--- 

En förödande eldsvåda, som gjorde fem familjer husvilla, hemsökte vår stad 
tidigt på lördagsmorgonen. Elden började i Kungsgatan 1, i en våning som 
beboddes av skohandlare Anton Boklund. Härifrån spred sig elden till det 
gamla Mollénska huset med n:r 85 Gamla Strandgatan, brandkåren 
alarmerades vid ½ 3 tiden av Erik Boklund. Enligt vad som berättats var det 
en liten hund hos familjen Boklund, som väckte lägenhetens folk. Elden var 
över dem med våldsam häftighet, och man fick rädda sig i blotta nattdräkten. 
 
Brandkåren kom emellertid snabbt till platsen och utförde under ledning av 
brandchefen Emil Löfberg ett energiskt arbete, som kröntes med sådan 
framgång, att man vid 5-tiden var herre över elden. Detta arbete är så mycket 
mer erkännansvärt, som det under natten blåste mycket friskt – vinden var 
nordvästlig. 
 
Oerhörda mängder vatten slungades in i eldhavet, men något mera nämnvärt 
kunde inte räddas, och av husen stå nu kvar endast några väggrester, som tala 
sitt hemska språk om, hur elden dragit ödeläggande fram. Det torde dock få 
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anses som en stor lycka i olyckan, att elden kunde begränsas, som man 
lyckades göra. En katastrof av oanad räckvidd kunde annars blivit följden. 
 
Av dem, som bodde i de eldhärjade husen, var fru Hilma Lycke, som drev 
pensionatsrörelse i det Mollénska huset den, som fick åtminstone något räddat, 
bland annat ett piano och en del möbler. Skohandlare Boklunds lösöre och 
lager blevo däremot fullständigt lågornas rov. Den lilla hunden fann också sin 
död i lågorna. Direktör Richard Ekdahls värdefulla bo gick ävenledes till 
spillo, och som det var lågt försäkrat, så gör ägaren en betydande förlust. 
 
Huset Gamla Strandgatan 85 eller det för Lysekils historia så minnesrika 
Mollénska huset ägdes av fastighetsfirman Robert Gotthard & Axel Vilhelm 
Christensson och var försäkrat i ”Ocean” för 55.000 kronor. Huset 
Kungsgatan 1 var brandförsäkrat i ”Skåne” för 20.000 kronor. Genom 
boskillnad mellan makarna Boklund ägdes ena hälften i huset av fru Boklund 
och den andra hälften av J.L. Larssons dödsbo.  
 
Herr Boklund hade sitt lösöre försäkrat i ett engelskt bolag för 8.000 kronor 
samt lager och inventarier för 50.000 kronor i ”Skåne” och för 2.000 kronor i 
Allmänna Brand. Fru Boklunds moders, änkefru de Blanche, lösöre var 
försäkrat också i ”Skåne” för 1.000 kronor. Fröken Sally Öhnberg, som drev 
handarbetsaffär i huset, hade försäkrat i ”Skandia”. 
 
Försäkringsbeloppen för hyresgästerna i det Mollénska huset voro: direktör 
Richard Ekdahl inalles 15.000 kronor, fru Hilma Lycke 10.000 kronor i 
”Fenix”, fröken Greta Lycke 2.000 kronor i samma bolag, järnsvarvaren Carl 
Grusell 3.000 kronor i ”Ocean” och stenhuggaren Gustaf Andersson 2.000 i 
samma bolag. 
 
Polisförhöret påbörjades av stadsfiskal Elias Sandell på lördagsförmiddagen, 
men till någon klarhet i hur elden uppkommit har man ännu inte nått. 
 
Konsulsgården har genom olyckan ödelagts, och med den försvinner ett stycke 
Lysekilshistoria från förra århundradet. Bilden av den man, Johan Gabriel 
Mollén, som uppförde och gav gården dess namn behöver ej här tecknas. 
 
Konsulsgården var på sin tid det förnämsta huset i Lysekil och bland de höga 
gäster, som logerat där, är Karl XV och Oscar II. Det var för övrigt i detta hus, 
som Lysekil år 1836 fick sina köpingsrättigheter (vilket undertecknads ringhet i 
all blygsamhet tillåter sig att betvivla). 
Landshövdingen greve Snoilsky hör även till dem, som en gång i tiden gästade 
där. (Arvid Sandell, LP 1997-03-10) 
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1921-06-.. Hugo Hallgren fotograferar det brandskadade huset på Kungsgatan 10. Bilden 

är troligen tagen bara några dagar efter branden. 
 

 
 
1921-06-20 SJ startar en reguljär omnibusslinje mellan Dingle och Hunnebostrand. 

Sträckan är 27 kilometer. (LP 1998-02-09) [Anm/PS: Bilden ovan är troligen från 1930 
cirka, men jag har ändå valt att lägga in bilden här.] 

 
1921-06-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 79 (avskrift KJ): 
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 Till behandling återupptogs det vid stadsfullmäktige sammanträde den 20 maj 
1920 under § 62 i protokollet till hamnstyrelsen och drätselkammaren 
remitterade ärendet, drätselkammarens begäran om bemyndigande att till 
fabrikören herr A.B. Öhnberg få försälja området, kvarteret ”Bävern”, i 
Bansvik i gamla staden. 
 
Såväl hamnstyrelsen som drätselkammaren hade nu inkommit med yttranden i 
ärendet. 
 
Hamnstyrelsen hade enligt sitt protokoll för den 13 sistlidne april förklarat sig 
för sin del ej hava något att med hänsyn till kajutrymmet å platsen i fråga erinra 
mot den ifrågasatta försäljningen av kvarteret ”Bävern”. 
 
Drätselkammaren hade yttrat följande enligt utdrag av sitt protokoll för den 13 
nästlidne maj: 
 
”Drätselkammaren, som å nyo vid flera tillfällen förgäves underhandlat med 
herr Öhnberg om tomtbyte, beslöt enhälligt att i ärendet vidhålla sitt beslut i 
enlighet med § 12 i drätselkammarens protokoll för den 6 februari samt att 
härom hos stadsfullmäktige medelst utdrag ur dagens protokoll göra anmälan.” 
 
Följande talare yttrade sig under den i ärendet uppkomna diskussionen: 
 
Herr vice ordföranden, understödd av herr Sterner, yrkade bifall till 
drätselkammarens föreliggande begäran. 
 
Herr Ljungberg hyste betänkligheter mot detta köps avslutande, då 
drätselkammaren förr varit emot att avyttra någon mark å ifrågavarande 
kajplan. Ansåg, att då herr Öhnberg ej kunnat förmås att tillmötesgå stadens 
önskemål om byte av herr Öhnbergs nuvarande fabrikstomt mot den nu till 
försäljning föreslagna, så borde frågan om försäljning anstå tills vidare. 
Framhöll ock, att den ansjovisfabrik, som herr Öhnberg tänker bygga på 
tomten, kommer att ligga ganska nära en hel rad boningshus, en olägenhet, som 
vid föregående tillfällen i stadsfullmäktige påpekats. 
 
Herr Sterner ansåg, att man ej med fog kunde neka herr Öhnberg att få köpa 
denna tomt, ty om exempelvis någon annan person, med vilken man ej kunde 
hava ifrågasatt tomtbyte, uppträtt som köpare, så hade givetvis 
stadsfullmäktige beslutit försäljning av tomten. För övrigt har ej staden råd till 
att låta stora tomter ligga oräntabla, utan man måste sälja för att få in medel. 
Dessutom borde man i görligaste mån tillmötesgå ansjovisindustrins 
berättigade krav på tomtområden, för att denna industri måtte kunna utvidgas. 
Yrkade ärendets avgörande i dag och bifall till drätselkammarens föreliggande 
begäran. 
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Herr Luckey framhöll, att herr Öhnberg för utvidgning av sin rörelse är i allra 
största behov av att få köpa denna tomt. Understödde yrkandet om bifall till 
drätselkammarens begäran. 
 
Herr Larsson: Att han ej skulle velat ställa sig avvisande i detta fall, men ansåg 
det vara en rimlig begäran, att herr Öhnberg lämnade sin fabrikstomt i utbyte. 
Kunde det ej ordnas så, vore det bäst, att ingen försäljning komme till stånd, 
yrkade, att byte av tomter måtte uppställas som villkor. 
 
Herr Brännberg insåg visserligen svårigheterna för herr Öhnberg i förevarande 
fall, men betonade, att tomtbyte borde ske och understödde herr Larssons 
yrkande. 
 
Herr ordföranden påpekade, att byte härvidlag ej läte sig göra, då herr Öhnberg 
ej inläte sig därpå under några villkor, varför stadsfullmäktige endast hade att 
avgöra, huruvida försäljning skall ske eller ej. Man kunde ej anföra, att det av 
drätselkammaren föreslagna priset vore för lågt. Ett avslag i detta fall skulle 
därför lätt kunna uppfattas såsom uttryck av en ytterst ringa förståelse från 
stadsfullmäktiges sida gentemot underlättandet av ansjovisindustrins 
utveckling i staden. Framhöll, att varken stadsfullmäktige eller 
drätselkammaren ändrat åsikt i saken, vilket hamnstyrelsens ordförande 
däremot gjort, då nämnda styrelse utan reservation nu ställer sig välvillig 
beträffande denna försäljning mot att förut hava varit tveksam. Understödde 
yrkandet om ärendets avgörande i dag och att beslut om försäljning fattas enligt 
drätselkammarens framställning. 
 
Herr Ljungberg, understödd av herr Larsson påpekade, att stadsfullmäktige förr 
varit eniga om att ej avhända staden kajplatser, varför de, som nu komma att 
rösta för försäljning, få taga ansvaret för dylikt avhändande. 
 
Herr Ekblad framhöll även vid detta tillfälle olämpligheten av att det å tomten i 
fråga kommer att uppföras en ansjovisfabrik så nära ett bostadskvarter. 
 
Hr Löfgren betonade villkoret av att bebyggande av nämnda tomt påbörjas 
inom loppet av två år från försäljningsdagen räknat. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, framställde herr ordföranden 
proposition på bifall till vartdera av de olika yrkandena i ärendet samt 
förklarade därefter yrkandet dels om ärendets avgörande i dag, dels om 
försäljning av nämnda tomt till herr Öhnberg för det av drätselkammaren 
föreslagna priset och på nämnda villkor för tomtens bebyggande vara med 
övervägande ja besvarat, vilket med klubbslag befästes, vadan kvalificerad 
majoritet, förelåg avgjorts utan att votering begärts. 

 
1921-06-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 81 (avskrift KJ): 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 57.docNyhetsbrev 57 20240826 © Per Stenros Sid 26 
 

 Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde 
den 13 maj 1921. 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Tinggren, Christensson och Elmqvist 
samt stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 47. Herrar ordförande och stadsingeniören erhöllo vid drätselkammarens 
sammanträde de 11 sistlidne april i uppdrag att underhandla med 
skomakaremästaren herr O. A. Olsson om förvärv för staden av det bemälde 
Olsson tillhöriga markstycket, som behövs för Drottninggatans utläggande. 
 
Detta uppdrag var nu utfört, och meddelade det, att Olsson begärt sju (7) 
kronor och 50 öre per kvadratmeter, och då markstycket innehåller en areal av 
cirka 165 kvadratmeter, skulle inlösen av detsamma uppgå till ett belopp av 
ungefär 1.250 kronor. 
 
Drätselkammaren beslöto att med ärendet till stadsfullmäktige under enhällig 
tillstyrkan om att ifrågavarande markstycke förvärvas för sagda pris, och det 
beloppet för ändamålet utgår av medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets 
utgifts- och inkomststat. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Framställningen bifölls enhälligt av stadsfullmäktige, och skulle medel för 
ändamålet utgå såsom drätselkammaren föreslagit. 

 
1921-06-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 88 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren hade till stadsfullmäktige ingivit följande meddelande: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
20 juni 1921. 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg och Tinggren samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 62. Från Skogssällskapets Statsarbeten förelåg en så lydande skrivelse: 
 
”Göteborg den 18 maj 1921 
 
Herr Axel Holmqvist, Lysekil. 
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Skogssällskapets statsarbeten har härmed äran erkänna utdrag ur protokoll 
hållet vid stadsfullmäktiges sammanträde den 19 april 1921. 
 
Statsarbeten kan vid nuvarande tidsläge ej upptaga frågan om arbetet med 
Trötemyrens upprensning, då utökning av verksamheten i Södra Sverige ej kan 
komma ifrågakomma. 
 
Möjligen kan detta arbete bliva föremål för underhandlingar längre fram. 
 
Handlingarna (planen) till företaget översändes samtidigt till 
stadsingenjörskontoret i särskild försändelse. Erkännande av dessa emotses. 
 
Högaktningsfullt 
SÄLLSKAPETS STATSARBETEN. 
Enligt uppdrag 
E. Karlsson”. 
 
Med anledning av denna skrivelse beslöt drätselkammaren att meddela 
densammas innehåll till stadsfullmäktiges kännedom medelst utdrag av detta 
protokoll med begäran att stadsfullmäktige remittera ärendet till arbetslöshets- 
och hjälpkommitténs ordförande. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Stadsfullmäktige beslöto remiss i enlighet med drätselkammarens 
framställning. 

 
1921-06-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 97 (avskrift KJ): 
 Från styrelsen för Lysekils stads elektricitetsverk förelåg följande skrivelse: 

 
”Till Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Styrelsen för Lysekils stads Elektricitetsverk får härmed meddela, att styrelsen 
gjort följande undantag från de av herrar Stadsfullmäktige fastställda taxorna: 
 
För A. Karlsons Bryggeri. Till Bryggeriets kylanläggning levereras ström till 
ett pris av 20 öre per kwt under tiden 15 april till och med den 1 oktober med 
villkor att Bryggeriet med 500:- bidrager till kostnaderna för ledningskabel. 
Vidare förbehöll sig styrelsen rätt att vid eventuellt inträffade fall av för hög 
belastning eller vid andra tillfällen då verket icke kan undvara ström, avbrott 
från Trollhättan o. d. omedelbart avbryta strömleveransen. 
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För Lantmännens mejeriförening. Ström levereras till ett pris av 30 öre per kwt 
under tiden 15 maj – 15 september under villkor att Mejeriföreningen med 
kronor 350:- bidrager till kostnaden för uppläggning av grövre ledningskabel 
till Tryckpunkt N:o 5. 
 
Lysekil den 25 juni 1921. 
 
För Styrelsen för Lysekils Stads Elektricitetsverk: 
L. LAURIN. 
Ordförande. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att med godkännande av ifrågavarande undantag 
lägga skrivelsen till handlingarna. 

 
1921-06-29 Lagfart söktes vid måndagens rådhusrätt av fabrikör Gustaf Cornér å 

fastigheten Kungsgatan [n:o] 19, som han tillika med några jordlotter köpt av 
Lorentz Petterssons arvingar för sammanlagt 55.000 kronor. (Nya Lysekils-
Kuriren 1921-06-29/KJ) [Anm: Dagens adress är Kungsgatan 26.] 

 
1921-07-02 Skandiaverken AB har på stämma beviljat ansvarsfrihet för fjolåret. Tillgångar 

och skulder balanserade på kronor 5.658.509:80. Av [den] disponibla vinsten 
kronor 37.427:86 hade styrelsen föreslagit att 11.575 [kronor] skulle utdelas på 
preferens-aktierna och resten överföras till 1921 års dispositionsfond. Stämman 
beslöt att ingen utdelning skulle ske utan att hela disponibla vinsten [skulle] 
överföras i ny räkning. 
Till styrelseledamöter omvaldes konsul L. Laurin och fabrikör Johan Emil 
Lindbom samt nyvaldes ingenjör O. Folke Aurell i stället för bankdirektör P. 
Blomqvist i Göteborg, som avsagt sig. Suppleanter blevo grosshandlare Otto 
Gottfrid Löfving och bankdirektör R. Berger, revisorer borgmästare Axel 
Sundberg och stadskamrer Nils Koch, Uddevalla, med rådman J. Centervall 
som suppleant. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-07-02/KJ) 

 
1921-07-06 Skandia-Verken utställa på Mässan i Göteborg sin nya 4-5 hkr:s motor vilken 

redan tilldragit sig uppmärksamhet. Motorn demonstreras i arbete, varav 
framgår till vilka olika uppgifter den lämpar sig. Kombinerad med vinsch visar 
den prov på precision och styrka genom att lyfta en vikt, kopplad till en 
centrifugalpump visar motorn sin ändamålsenlighet för brandspruta. Givetvis 
framgår också motorns lämplighet som båtmotor. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-07-
06/KJ) 

 
1921-07-09 Vid Skandia-Verken har nyligen genom förda förhandlingar uppnåtts överens-

kommelse om 15 procent reducering av ackordspriserna varjämte 
procenttilläggen i viss mån reducerats. Timlönen bibehålles oförändrad. (Nya 
Lysekils-Kuriren 1921-07-09/KJ) 
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1921-07-13 Fastighetsköp – Bratts arvingars fastighet i Blekebacken n:o 15, å vilken intet 

antagligt bud avgavs vid hållen auktion, har nu under hand genom stadsfiskal 
Sandell sålts till charkuterist Ernst Olsson för 5.225 kronor. (Nya Lysekils-Kuriren 
1921-07-13/KJ) [Anm: Dagens adress är Blekegatan 12.] 

 
1921-07-16 Gatuförbättringar – Stensättningen av Rosvikstorg har i dagarna fullbordats. 

Arbetet har utförts av stadens egna arbetare under ledning av stadsingenjören. 
Stadens arbetsstyrka har nu flyttats till Drottninggatan för omläggning av 
densamma. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-07-16/KJ) 

 
1921-07-20 Bland de förtjänstmedaljer som Sveriges Landstormsföreningars 

Centralförbund utdelat under detta år, har inom detta förbund medalj i silver 
tilldelats stadskassör Carl Axel Holmqvist i Lysekil. De för hela riket avsedda 
medaljerna av nämnda slag, uppgående till ett 10-tal, utdelades på Knutssalen å 
Malmö rådhus i söndags av generalmajor Toll. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-07-
20/KJ) 

 
1921-07-27 Amatörfotograferna i staden med omnejd ha organiserat sig. De ha nämligen 

bildat Lysekils amatörfotografklubb. Till interimstyrelse har valts herrar 
Gunnar Lycke, ordförande, Karl Karlsson, förste suppleant, och John Olsson, 
sekreterare. Nya medlemmar kunna anmäla sig hos herr Gunnar Lycke. (Nya 
Lysekils-Kuriren 1921-07-27/KJ) 

 
1921-07-27 Eldsvådan i Konsulliden – Protokoll över förhöret rörande eldsvådan i huset 

n:o 85 Gamla Strandgatan och huset n:o 1 Kungsgatan inlämnades av 
stadsfiskalen till magistraten på måndagen. Protokollet var ganska utförligt och 
dess uppläsande tog omkring en timma i anspråk. Något nytt utöver vad som 
redan meddelats förekom ej. Ingen av de hörda personerna kunde ge någon 
som helst förklaring till eldens uppkomst. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-07-27/KJ) 
[Anm: Dagens adress är Kungsgatan 10.] 

 
1921-07-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 102 (avskrift KJ): 

”Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 28 nästlidne juni under § 
78 i protokollet att till drätselkammaren remittera frågan rörande vilka 
områden, som tillhöra hamnen. 
 

 Drätselkammaren hade beslutat föreslå stadsfullmäktige sådan ändring i det 
från hamnstyrelsen inkomna förslaget, att till stadens områden måtte räknas: 
 
1) Området intill sjökanten öster om järnvägsbron och intill Richters 
fabrikstomt.  
2) Övre delen av Rosvikstorg från en linje markerad genom spruthusets 
sydöstra hörn och nordvästra hörnet av det konsul Radhe tillhöriga östra 
magasinet. 
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3) Området väster om konsul Radhes båda magasin upp till Rosviksgatan. 
4) Platsen för f. d. Carlsonska magasinet. 

 
 Vad åter angår de föreslagna hamnområdena vid norra hamnen, så hade 

drätselkammaren intet haft att erinra mot desammas gränser. 
 
 Beträffande samtliga gränslinjer för de områden, som sålunda enligt stadens 

drätselkammares förslag böra tillhöra hamnen, hade drätselkammaren hänvisat 
till av stadsingenjören Sven Henrik Lundgren i juni 1921 upprättad och 
innevarande månad kompletterad, nu föreliggande karta med tillhörande 
beskrivningar av följande lydelse: 

 
 ”Beskrifning över gränsen mellan stadens och hamnens områden vid norra 

hamnen. Från kvarteret ”Verkstadens” nordöstra hörn löper skillnadslinjen 
parallellt med och på ett avstånd av 9 m. från kvarterslinjerna, fortsättande över 
det utfyllda Bansviksområdet parallellt med den fastställda kajlinjen till 
stadsplanegränsen.” 

 
 ”Beskrivning över gränsen mellan staden och hamnens områden vid södra 

hamnen.  
 
 Gränsen från järnvägens brygga eller linjen A-B löper parallellt med den på ett 

avstånd av 5 m från järnvägens gräns, från grindarna eller punkt B i linje 
följande framför Konservbolagets tomt på en meters avstånd järnvägsspåret till 
punkt V markerad av i körbanans ena sida stående gammal förtöjningsplint 
samt härifrån av en linje riktad mot midtlinjen av hus n:o 6 vid Rosvikstorg. 
Vidare från skärningspunkten D mellan denna linje och en linje 
brandstationens sydöstra hörn och nordvästra hörnet av det konsul Radhe 
tillhöriga östra magasinet till punkt E, utgörande sistnämnda hörhörn. I 
fortsättningen utgör kvartersgränserna skillnadslinje.” 

 
 Herr Sterner yrkade bifall till det av drätselkammaren förordade förslaget i 

enlighet med de å den föreliggande kartan angivna gränserna. 
 
 Herr vice ordföranden ansåg visserligen, att hamnens område bort vara något 

större, men understödde dock herr Sterners yrkande under framhållande av att 
huvudsaken härvidlag vore att få klarhet om vilka områden som skola tillhöra 
drätselkammaren eller hamnstyrelsens förvaltning. 

 
 Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i 

ärendet i enlighet med förenämnda karta och densamma tillhörande 
beskrivningar.” 

 
1921-07-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 105 (avskrift KJ): 
 Från drätselkammaren förelåg en så lydande skrivelse: 
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”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
25 juni 1921. 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg, och Tinggren samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 82. Från arbetslöshets- och hjälpkommittén anhölls genom föredragen 
skrivelse, att drätselkammaren måtte ingå till stadsfullmäktige med begäran om 
ytterligare anslag till makadamisering såsom nödhjälpsarbete för några äldre 
män, som anmält sig arbetslösa, och vilka eljest med all sannolikhet skulle 
bliva nödsakade att anlita fattigvården.  
 
Drätselkammaren beslöt enhälligt att hos stadsfullmäktige tillstyrka beviljandet 
av ett anslag å 2.000 kronor för ändamålet, vilket belopp bör utgå av medel 
anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla denna begäran om ytterligare 
makadamslagning, och att medel för ändamålet skola utgå såsom 
drätselkammaren föreslagit. 

 
1921-07-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 109 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren hade inkommit med nedanstående skrivelse tillika med de i 

skrivelsen nämnda handlingarna. 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
25 juli 1921. 
Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Bovik, Ljungberg och Tinggren samt 
stadsingeniören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 81. Från styrelsen för Skandiaverken AB i Lysekil förelåg skrivelse med 
framställning om, att drätselkammaren måtte för bolagets för detta år obetalda 
tvenne sista terminers stadsutskylder, kronor 20,700:-, medgiva moratorium till 
årets slut i likhet med största delen av bolagets fordringsägare redan gjort, samt 
att nämnda utskyldsbelopp ej måtte uppföras på restlängd. 
 
Härjämte förelåg avskrift av protokoll, hållet vid sammanträde med bolagets 
borgenärer den 27 sistlidne juni tillika med cirkulärskrivelse rörande detta 
sammanträde. 
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Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under 
enhällig tillstyrkan om bifall till ifrågavarande framställning. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ifrågavarande moratorium under 
förutsättning, att även samtliga övriga bolagets fordringsägare ingå på dylikt 
moratorium. 

 
1921-07-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 110 (avskrift KJ): 
 Från Magistraten hade en så lydande skrivelse inkommit: 

 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med avseende å det stundande riksdagsmannavalet får Magistraten erinra om 
följande:  
 
Detta val skall äga rum på en dag, söndagen den 11 september 1921. Då det 
kan väntas att upptill 2.000 personer komma att avgiva röster vid valet, torde 
det möta svårigheter att taga emot alla valkuverten på en dag, därest staden 
fortfarande utgör ett enda valdistrikt. Visserligen kan mottagandet av kuverten 
underlättas därigenom, att dessa i vallokalen upptagas vid två bord sålunda, att 
väljarna från en viss del av staden hänvisas till det ena och övriga väljare till 
det andra bordet, men då omkring 2.000 röstande skola passera vallokalen på 
8-9 timmar, kan det väntas uppstå trängsel och köbildning, som vållar 
valmännen obehag. 
 
Med anledning härav får Magistraten föreslå stadsfullmäktige att göra 
hemställan hos Konungens Befallningshavande i länet om stadens uppdelning i 
två valdistrikt med avseende å val till 2:dra kammaren på följande sätt: 
 
1:o) Första distriktet, omfattande Gamla Strandgatan, Bansviksgatan, 
Blekegatan, Rinkenäsgränd, Stora Kyrkogatan, Flaggberget, Kungsgatan, 
Korsgatan, Skottgatan, med vallokal å rådhuset. 
 
2:o) Andra distriktet, omfattande Färgaregatan, Norra och Södra Kvarngatorna, 
Slätteskär, Sillgatan, Rosviksgatan, Landsvägsgatan, Grötön, Rosviksberg, 
Parken, Kyrkvik, Pinnevik, Kronberget samt å församlingen skrivna, med 
vallokal i Nya Folkskolan vid Färgaregatan. 
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På grund av att brådska föreligger, torde i händelse av bifall till framställningen 
stadsfullmäktiges beslut omedelbart justeras. 
 
Lysekil den 27 juli 1921. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan diskussion att genom Magistraten hemställa till 
Konungens Befallningshavande i länet om stadens uppdelning i tvenne 
valdistrikt enligt Magistratens föreliggande förslag. 

 
1921-07-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 111 (avskrift KJ): 

”Herr Berger föreslog, att stadsfullmäktige måtte anslå ett belopp av 200 
kronor som bidrag till kostnaderna för den under instundande augusti månad 
beramade fiskerimässan i Lysekil. 

 Detta förslag beslöto stadsfullmäktige enhälligt bifalla.” 
 
1921-07-30 Lysekils fotografiska amatörklubb hade möte i torsdags, varvid till styrelse från 

1 augusti till årets slut valdes herrar Gunnar Lycke, ordförande, John A. 
Olsson, sekreterare och Karl Karlsson, skattmästare samt till ledamöter utan 
funktion herrar Gustaf Kullander och Fridolf Skog. Utom styrelsen valdes två 
suppleanter, nämligen herrar Henry Johansson, förste, och Wilhelm Pyk [Pik], 
andre. 
En kommitté tillsattes för att anskaffa lämplig lokal för arbetsrum, eventuellt 
samlingslokal, och en annan för att uppgöra förslag till stadgar. (Nya Lysekils-
Kuriren 1921-07-30/KJ) 

 
1921-08-03 Ett litet slagsmål arrangerades på lördag kväll utanför Grand Hotell, tydligen 

som en följd av lämplig förtäring på något ”näringsställe”. Armar och ben voro 
i flitig verksamhet en stund och en av kämparna fick näsan skamfilad. En 
konstapel ingrep emellertid och fick de stridande med till poliskontoret. (Nya 
Lysekils-Kuriren 1921-08-03/KJ) 

 
1921-08-03 Lysekils Folkdanslag som förut under sommaren gästat åtskilliga platser i 

trakten och haft uppvisning av gamla folkdanser kommer på söndagen att gästa 
Härnäset. Vid dansbanan därstädes anordnas nämligen fest och vid denna 
uppträder så danslaget. Festen börjar kl. 5 e.m., vilket erinras med anledning 
därav att den å utsatta affischer i trakten angivits börja kl. 6. (Nya Lysekils-Kuriren 
1921-08-03/KJ) 

 
1921-08-10 Från Härnäset – Lysekils Folkdanslag kunde, trots det ogynnsamma vädret, 

glädja sig åt en relativt talrik publik i söndags då det besökte platsen. Första 
dansuppvisningen ägde rum på dansbanan, men därefter måste festen förläggas 
till Folkets Hus. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-08-10/KJ) 
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1921-08-10 Betalningsinställelse – Källarmästare Gunnar Ljunggren och hans hustru Alma 

Ljunggren, innehavare av Grand Hotell i Lysekil, ha inställt betalningarna. (Nya 
Lysekils-Kuriren 1921-08-10/KJ) 

 
1921-08-13 Lysekils fotografiska amatörklubb har nu lyckats få lokal å Landsvägsgatan 

[och] kommer att i de närmaste dagarna sätta igång med arbetsaftnar och har å 
senaste mötet beslutat att intaga kvinnliga medlemmar, vilket man hoppas 
kommer att väcka intresse. Klubben räknar nu 12 medlemmar, men väntar sig 
en god tillslutning till mötet nästa torsdag. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-08-13/KJ) 

 
1921-08-17 Konkurs – På ansökan av AB Frilager, Karlssons Bryggeri, Evald Andersson 

och Richard Björsell, försattes källarmästare Gunnar Ljunggren och hans 
hustru Alma Ljunggren, innehavare av Grand Hotell härstädes, i konkurs vid 
måndagens rådhusrätt. Ansökningen grundade sig på ”klara och förfallna 
fordringar”. 
Svarandena voro icke tillstädes. Det upplystes vid rätten att på söndagen 
utlystes auktion till onsdagen den 24 dennes kl. 12 på grund av utmätning i 
kraft av fyra olika domstolsutslag. 
Inställelsedagen utsattes till onsdagen den 19 oktober och förhöret till den 29 
dennes kl. 11. Rådman J. Centervall förordnades att förrätta bouppteckningen 
samt att tillika med rådman Gunnar Nyblom taga hand om boet till dess att 
gode män bliva utsedda. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-08-17/KJ) 

 
1921-08-20 Amatörfotografklubben har extra sammanträde på söndag kl. 4 e.m. för viktig 

frågas behandling. Platsen den vanliga. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-08-20/KJ) 
 
1921-08-20 Fotbollsmatch - På idrottsplatsen i Pinnevik lär det bli skoj på söndags 

eftermiddag eller stort galna (gala) spektakel. Det är egentligen Lysekils några 
månader unga fotbollsförening som stå för rusthållet. Fotbollsföreningens 
motionslag kommer då att utkämpa en dust mot ett oldboyslag i Lysekil. 
Oldboys lär visst betyda så mycket som gamla gossar och de gamla gossarna 
äro just de, som spelade fotboll därute vid teaterfesten den minnesrika 
söndagen 10 i sistlidne anno 21. Åtminstone lär man få återse därute på 
”vädjobanan” en hel del av de kända anletena. Motionslaget kommer att kläda 
sig i säck (men ej i aska) då det skall möte gamlepojkarna, men dessa kunna bli 
farliga nog. De fingo nämligen blodad tand visavis bollsparkning vid 
teaterfesten. Dessas målvakt blir möjligen direktör Nyholm på Storan och 
motionslaget den ”internationelle” Willy Dorthé. I händelse av regn inställes 
matchen. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-08-20/KJ) 

 
1921-08-21 Vid fotbollsmatchen i söndags i Pinnevik mellan Lysekils fotbollsförenings 

motionslag och ett Oldboyslag segrade det förra laget med 3 mål mot 1. 
Matchen som pågick under en timme, dömdes av herr Ragnar Englund. 
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I Oldboyslaget spelade från målvakt till vänsterytter, biografdirektör John 
Nyholm, gjutare Erik Svensson, stenhuggare A. Engelbrektsson, 
skolvaktmästare G. Högberg, fiskhandlare N.C. Löwendahl, gjutare Karl 
Hansson, fiskhandlare Karl Johansson, montör Axel Strömberg, handlare N.J. 
Lindblom, telefonreparatör Ivar Berg och typograf Ernst Marensson. 
Motionslaget var ej fulltaligt. Det bestod av herr Willy Dorthé målvakt, 
svarvare John Hulthén, lagerbiträde Olof Fredell, servitör Klas Johansson, 
plåtslagare Charles Winberg, styrman C.A. Nilsson, tullvaktmästare Ragnar 
Winberg och frisör Göransson. 
 
Publiken var ganska talrik och fick mången anledning till ett gott och som vi 
hoppas livsförlängande skratt. Men man kan tycka den skulle vara litet villigare 
att betala det låga inträde som krävdes. Det är inte vackert att smita så där från 
vad man får göra! 
Behållningen för fotbollsföreningen torde emellertid ha uppgått till omkring 70 
kronor. (LP 1921-08-23/KJ) 

 
1921-08-21 Fotbollsmatchen mellan oldboys och motionslaget härstädes i söndags tycktes 

trots det vackra vädret icke ha gripit det stora intresset. Fotbollsföreningen 
gjorde således icke den inkomst den väntat sig, enär de betalande åskådarna 
blevo så få. 

 
 Matchen skulle börja kl. 3.30 e.m. men det dröjde till kl. 4 innan man så 

småningom kom igång. Genast från början befanns att oldboys lågo betänkligt 
bakom flötet och strax i begynnelsen kom första målet för motionslaget följt av 
flere. Motionslaget satte in fyra mål under det oldboys svarade med ett. 
Motionslagets kapten och målvakt var bra. Särskilt mot slutet spelade den 
sistnämnde, herr Willy Dorthé flott och värjde med grace sin målglugg både 
för oldboys och egna lagets spelare. Domare under matchen var Ragnar 
Englund. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-08-24/KJ) 
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1921-08-.. Lysekil anordnar med framgång Sveriges första fiskerimässa. Överskottet skall 

användas till en liknande mässa följande år. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-08-27/KJ) 
(Arvid Sandell, LP 1992-07-30) (Arvid Sandell, LP 1997-05-23) 

 På fiskerimässan i Lysekil är Gottfrid Pettersson i Grundsund en av utställarna. 
(Knuth Hansson, Fiskkonservindustrin i Bohuslän, sid 15) (Ulf Oskarsson, Facebook: Vi som 
älskar Lysekil. 2020-07-17) 

 
1921-09-03 Lysekils Nya Badhusbolag har på stämma beviljat ansvarsfrihet samt omvalt 

styrelsen med suppleanter. 
AB Lysekils Badrestaurant har likaledes omvalt styrelsen med suppleanter. 
(Nya Lysekils-Kuriren 1921-09-03/KJ)  

 
1921-09-11 Det första andrakammarvalet med allmän och lika rösträtt för både män 

och kvinnor hålls. 
Om kvinnlig rösträtt i Sverige 
Den kvinnliga rösträtten i Sverige infördes senare än i både Finland (1906), 
Norge (1913) och Danmark (1915). Flera gånger hade den kvinnliga rösträtten 
tagits upp i riksdagen men länge var det endast den manliga allmänna 
rösträtten, som uppnåddes 1909, man diskuterade, kämpade för och tog på 
allvar. 
 
Många kvinnor var också emot den kvinnliga rösträtten och rösträttskvinnan 
hade en dålig klang och blev ofta karikerad. Den kvinnliga rösträtten röstades 
fram 1919, tyst och utan debatt, då hade utredningen från 1907 tagit tolv år då 
den äntligen godkändes. På hösten hölls nyval som ledde till att liberaler och 
socialdemokrater fick majoritet i första kammaren 1920. Det första 
andrakammarvalet med allmän och lika rösträtt för både män och kvinnor hölls 
först 1921. Nu syntes resultatet av kampen när fem kvinnor valdes in i 
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riksdagen. Det var Kerstin Hesselgren, Elisabeth Tamm, Bertha Wellin, Agda 
Östlund och Nelly Thüring. 
(Källa: Riksarkivet. 2021-06-01) 

 
1921-09-14 En idrottsförening har bildats vid kommunala mellanskolan härstädes. 

Föreningen, som nu fick namnet Gungner, har till ändamål att väcka intresse 
för gymnastik, idrott och idrottsliga lekar i syfte att främja en sund fysisk 
fostran. Till föreningens hedersledamot utsågs rektor Sigfrid Sandström. 
Ordförande i föreningen blev herr Gillis Eriksson. Föreningen har ingått i 
Svenska Gymnastik- och Idrottsföreningars Riksförbund. (Nya Lysekils-Kuriren 
1921-09-14/KJ)  

 
1921-09-14 En fin väg har man nu fått från Norra Kvarngatan här i staden till Slätten. 

Arbetet har utförts under sommarens lopp av nödhjälpsarbetare. (Nya Lysekils-
Kuriren 1921-09-14/KJ)  

 
1921-09-14 80 år fyllde på måndagen förre smeden Boman, boende på Bansviksgatan 

härstädes. Den gamle är ännu frisk och kry. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-09-14/KJ)  
 
1921-09-14 Den fotografiska amatörklubben i Lysekil har som meddelats fest i Fast 

Vänskaps lokal på lördagskvällen. Programmet upptager bland annat ett roligt 
och intressant bildgalleri av senaste händelserna i vår stad, däribland ett 10-tal 
bilder från fiskerimässan, 3 från kappseglingen, ett antal idrottsbilder (matchen 
för teatern bland annat), ett 10-tal karikatyrbilder (skämtteckningar) samt 
nästan lika många bilder av kända personer i vår stad. Vidare 15 fotografiska 
annonser, de flesta givetvis humoristiska. Som talare vid bildernas framförande 
har man försäkrat sig om stadens främsta förmågor på området. Dessutom 
föredrages en del kupletter av lokalt innehåll. Slutligen blir det dans. (Nya 
Lysekils-Kuriren 1921-09-14/KJ)  

 
1921-09-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 116 (avskrift KJ): 
 Från arbetslöshets- och hjälpkommittén förelåg ansökan om tillstånd att från 

den 1 oktober i år anordna verksamhet för hyresbidrag till arbetslösa, i staden 
mantalsskrivna familjeförsörjare, och att för detta ändamål måtte anslås ett 
belopp av två tusen femhundra (2.500) kronor för innevarande år, samt att detta 
anslag skall utgå under förutsättning, att minst lika stort belopp kan för 
ändamålet erhållas från staten. 
 
Drätselkammaren, till vilken herr ordföranden i stadsfullmäktige remitterat 
denna ansökan, hade enhälligt beslutat att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall 
till ansökningen under förutsättning, att statsbidrag för ändamålet kan erhållas 
med samma belopp, som staden anslår, och hade drätselkammaren framhållit, 
att dylika hyresbidrag endast må tilldelas familjeförsörjare, i särskilt ömmande 
fall. 
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Tillika hade drätselkammaren föreslagit, att beloppet för ifrågavarande 
ändamål måtte utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- 
och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bevilja ifrågavarande anslag för sagda tid 
på de villkor, som av drätselkammaren förordats, och att medel för ändamålet 
skola utgå enligt drätselkammarens förslag. 

 
1921-09-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 117 (avskrift KJ): 
 Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 

 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
24 augusti 1921. 
Närvarande: herrar ordföranden, Ljungberg, Christenson, Elmqvist och 
Brännberg samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 88. Drätselkammaren beslöt att till stadsfullmäktige göra framställning om 
komplettering och förtydligande av följande lånebeslut samt att lånebeloppens 
storlek måtte fixeras: 
 
1) Att då inköp och utvidgning av stadens elektricitetsverk samt detsammas 
anslutning till Kungl. Trollhätte Kraftverk nu uppgår till en sammanlagd 
kostnad av 375.000 kronor, och därför beviljats endast 360.000 kronor, 
stadsfullmäktige måtte besluta beviljandet av ytterligare anslag å 15.000 kronor 
för vidare utvidgning av det elektriska ledningsnätet, vilket belopp skall täckas 
genom upptagande av lån. 
 
2) Att för hamnens behov för anläggandet av stenkajer bekräftas föregående 
lånebeslut av den 16/10 1906, 11/2 1909 och 3/9 1914 å tillsammans 76.985 
kronor, så och att stadsfullmäktige formligen godkänna de för nämnda 
anläggningar gjorda arbetena.  
 
3) Att stadsfullmäktiges beslut av den 11/10 1917 rörande upptagandet av lån 
för gäldande av genom expropriation förvärvad mark för utvidgning och skydd 
av stadens vattenverk jämte expropriationskostnader kompletteras sålunda, att, 
då kostnaderna nu äro kända, ett belopp av 75.000 kronor anvisas för 
ändamålet, och att detta belopp upplånas, så ock att detta belopp kronor 20.000 
staden anslagit enligt stadsfullmäktiges beslut den 18 juni 1920, för 
kanalisering mellan stadens vattenförande områden, Tröte- och Rotemyrarna, 
även samtidigt upplånas. 
 
4) Att stadsfullmäktiges beslut av den 11 december 1919 rörande inköp av 
jordområde i Slättens municipalsamhälle i och för upplåtelse av plats för det 
blivande länsepidemisjukhuset förtydligas och kompletteras sålunda: 
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Att då staden nu inköpt ifrågavarande område för ett belopp av 50.500 kronor, 
inklusive lagfartskostnader, stadsfullmäktige anvisa detta belopp att täckas 
medelst låns upptagande. 
 
5) Att fastställa beloppet för inköp av gamla samskolebyggnaden och 
densammas ändring för folkskolans behov till ett belopp av 60.000 kronor, 
vilken summa skall täckas genom upptagande av lån. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med framställningen i nämnda 
skrivelse samt att formligen godkänna de i samma skrivelse bemälda arbetena 
för anläggning av stenkajer. 

 
1921-09-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 118 (avskrift KJ): 
 Nedanstående skrivelse rörande upptagande av lån från drätselkammaren 

inkommit: 
 
”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
24 augusti 1921. 
Närvarande: herrar ordföranden, Ljungberg, Christenson, Elmqvist och 
Brännberg samt stadsingenjören Lundgren. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
På grund av mellankommande omständigheter och för korrigering av vissa 
detaljer beträffande stadsfullmäktiges beslut av den 9 december 1920 rörande 
upptagandet av amorteringslån å sammanlagt 650.000 kronor för staden beslöt 
drätselkammaren hemställa till stadsfullmäktige att de med upphävandet av 
ovannämnda beslut och beslutet av den 16 mars 1916 om upptagande av ett 40-
årigt amorteringslån å 125.000 kronor för nybyggnad till kommunal 
mellanskola måtte fatta beslut om upptagande av nedanstående amorteringslån 
till ett sammanlagt belopp av 657.485 kronor och att söka Kungl. Maj:ts 
tillstånd att få upptaga ifrågavarande lån. 
 
1) Ett tjugoårigt amorteringslån å kronor 375.000:- för inköp av 
elektricitetsverk och detsammas utvidgning och anslutning till Kungl. 
Trollhätte Kraftverk. 
 
2) Ett 30-årigt amorteringslån å kronor 76.985:- för hamnens behov för 
uppförande av stenkajer. 
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3) Ett 40-årigt amorteringslån å kronor 205.500:- för följande ändamål: 
Expropriation av mark till utvidgning och skydd för stadens vattenverk kronor 
75.000:-. Kanalisering mellan stadens vattenförande områden, Tröte- och 
Rotemyrarna kronor 20.000:-, Inköp och iordningställande av byggnad för 
folkskolans behov kronor 60.000:-. Inköp av jordområde i Slättens 
municipalsamhälle i och för upplåtelse till plats för det blivande 
länsepidemisjukhuset kronor 50.500:- Summa kronor 205.500:-. 
 
Drätselkammaren vill dock föreslå stadsfullmäktige att eventuellt i stället för 
ovannämnda trenne lån besluta om upptagande av ett enda amorteringslån å ett 
sammanlagt belopp av 657.485 kronor med en genomsnittlig amorteringstid av 
27 år, dock anser drätselkammaren fördelaktigast att få upptaga trenne olika lån 
i enlighet med ovanstående förslag. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
AXEL HOLMQVIST.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att med upphävande av sina lånebeslut av 
den 16 mars 1916 och 9 december 1920 upptaga förenämnda lån å kronor 
657.485:- fördelat å 20, 30 och 40 års amorteringstid med respektive 375.000, 
76.975 och 205.000 kronor eller eventuellt ett enda amorteringslån å hela 
beloppet med en genomsnittlig amorteringstid av 27 år, dock ansågo 
stadsfullmäktige i likhet med drätselkammaren det vara för staden 
fördelaktigare att få uppdela lånebeloppet i trenne lån såsom här ovan nämnts. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige att söka Kungl. Maj:ts tillstånd att få upptaga 
förenämnda lån. 

 
1921-09-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 122 (avskrift KJ): 
 Genom magistraten hade länstyrelsen i Göteborgs och Bohus län infordrat 

stadsfullmäktiges yttrande över kommunalförfattningssakkunnigas 
”Betänkande II” om upphävande av den successiva förnyelsen av kommunal-, 
municipal och stadsfullmäktige samt ändrad tid för desammas väljande. 
 
Herr ordföranden i stadsfullmäktige hade inkommit med följande förslag till 
yttrande i ärendet: 
 
I det infordrade yttrandet över Kommunalförfattningssakkunnigas ”Betänkande 
II”, behandlades frågorna: ”Upphörande av den successiva förnyelsen av 
Kommunal., Municipal- och Stadsfullmäktige samt ändrad tid för desammas 
väljande och gränsen mellan Kommunalstämmas och Kommunalfullmäktiges 
befogenhet m. m.”, anse sig Lysekils stadsfullmäktige böra begränsa detta 
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yttrande till vad som rörer stadsfullmäktige allena och tiden för desammas 
väljande. 
 
Betänkandet i fråga, som går ut på, att alla stadsfullmäktige väljas på en gång 
vart fjärde år och att tiden för dessa val förläggas mellan den 16 sept – 20 okt, 
och alltså så nära som möjligt sammanfaller med tiden för de likaledes vart 
fjärde år återkommande landstingsmannavalen, vilka enligt lag skola förrättas 
tredje söndagen i sept. eller eventuellt å annan dag i samma månad 1922, 1926 
o. s. v., är föranlett av en riksdagens skrivelse i ärendet, åsyftande ett 
sammanförande av skilda val till ungefär samma tid på året att därmed bespara 
såväl de väljande som valförrättarne arbete, besvär, tid och penningar och 
därigenom motverka i sin mån växande valleden, synes i allo väl motiverat och 
ej giva fog till berättigade anmärkningar. 
 
Med den allmänna och lika rösträtten för män och kvinnor följer ett drygare 
arbete från de olika partivalorganisationernas sida, såframt icke valresultatet 
skall bero på en ren slump utan vara en någorlunda trogen återspegling av de 
röstberättigades åsikter och önskningar. Var och en som deltagit i ett sådant 
arbete, vet för visso, både att det kräver tid och kostnader, och att de väljandes 
flertal så långt som möjligt önskar besparas det besvär, som ett valdeltagande 
har med sig. 
 
Då härtill kommer, att det proportionella valsystemet i och för sig och ännu 
mera i sitt nu omarbetade och antagna skick, som skyddar för redaktionsregelns 
tillämpning och överraskningar, tryggar den kontinuitet i stadsfullmäktiges 
sammansättning, som för ärendenas behandling måste anses önskvärd, synas 
skälen avgjort tala för Sakkunnigas förslag till ändring härutinnan. 
 
Likaså för en förflyttning av tiden för dessa val från december till ovannämnda 
tid, enär december redan ur synpunkten av julmånad är för mycket stora delar 
av valmanskåren synnerligen olämplig. 
 
För att vinna den tids- och arbetsbesparing för alla parter, som åsyftas genom 
sammanförande av landstingsmanna- och stadsfullmäktigeval, kräves dock, att 
dessa senare komma så nära de förra, som ur valförrättningssynpunkt låter sig 
göra. 
 
Stadsfullmäktige i Lysekil vilja alltså för sin del tillstyrka båda dessa 
lagändringar såsom nyttiga. 
 
Herr Brännberg talade för bibehållande av den nuvarande ordningen med 
successiv förnyelse av stadsfullmäktige. 
 
Denna åsikt delades ock av herr Ljungberg. 
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Herr borgmästaren Sundberg ställde sig tveksam av en dylik omläggning av 
ifrågavarande val. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att antaga det föreliggande förslaget att 
såsom stadsfullmältiges eget yttrande i ärendet avgivas. 

 
1921-09-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 123 (avskrift KJ): 
 Länsstyrelsen hade genom magistraten överlämnat 

fattigvårdslagstiftningskommitténs ”Betänkande n:o 4, del I; lagen om den 
offentliga barnavården”, för att stadsfullmäktige måtte bliva i tillfälle att avgiva 
yttrande däröver. 

 
På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
barnavårdsnämnden. 

 
1921-09-15 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 128 (avskrift KJ): 
 Herr Brännberg väckte nedanstående motion och yrkade densammas remiss till 

drätselkammaren för dess skyndsamma yttrande. 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Frågan om Trötemyrens upprensning genom ”Stadsarbetenas” försorg har 
länge varit ett önskemål. 
 
Drätselkammaren och arbetslöshets- och hjälpkommittén hava ock till 
”Skogssällskapets statsarbeten” och Statens arbetslöshetskommission gjort 
flera framställningar härom, men dessa hava ej rönt någon framgång. 
 
I samma syfte har ock Hans Exellens Statsministern von Sydow uppvaktats, 
och slutligen hatr i Lysekil sammanträde hållits med ombud för arbetslöshets- 
och hjälpkommittén, ”Skogssällskapets statsarbeten” samt från stadens sida 
ordförandena i drätselkammaren och arbetslöshets- och hjälpkommittén. 
 
Under detta sammanträde fastslogs, att i staden råder en tryckande arbetslöshet, 
och oaktat att från staden 120 man äro sysselsatta på Lysekil-Färlevvägen 
finnes dock inom samhället ett hundratal arbetslösa, för vilka man ej kunnat 
anskaffa något arbete; och då det är känt, att om fyra veckor arbetet med 
nämnda väg i stort sett är slut, torde man förstå, att snara och effektiva åtgärder 
måste vidtagas för beredandet av arbete för arbetslöshetens bekämpande. 
 
Skulle så ej kunna ske, får staden anslå avsevärda belopp till 
arbetslöshetsunderstöd, utgifter som endast betunga samhället utan att bereda 
det någon nytta. 
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Upprensning av Trötemyren ansåg sig ej vederbörande statsombud kunna 
förorda, därför att det bleve ett rent kommunalt företag, till vilket staden ej i 
nämnvärd grad ville ekonomiskt bisträcka, utan skulle stadens arbetslösa 
sändas till andra orter för att bygga vägar. 
 
Bemälda ombud påpekade för stadens representanter, att därest ej vill till viss 
del bidraga med kostnaderna för ifrågavarande upprensningsarbete, det då vore 
ringa eller ingen utsikt att få detta arbete utfört genom ”Statsarbetenas” försorg. 
 
Däremot skulle saken ställa sig annorlunda, om staden med exempelvis 2+ á 25 
% ville deltaga i dessa kostnader. 
 
På grund av vad ovan sålunda anförts, vill undertecknad föra frågan inför 
Stadsfullmäktige och föreslå: 
 
Att Stadsfullmäktige i princip måtte uttala sig för att i viss mån deltaga i 
arbetskostnaderna för Trötemyrens upprensning;  
 
Att uppdraga åt drätselkammaren att undersöka möjligheten av möjligheten av 
upptagandet av ett 40-årigt amorteringslån för detta ändamål; och att 
drätselkammaren och arbetslöshets- och hjälpkommittén få i uppdrag att träda i 
underhandling med Statens arbetslöshetskommission för frågans snara lösning. 
 
Lysekil den 14 september 1921. 
Carl Magnus Brännberg. 
 
Herr ordföranden yttrade, att det belopp, som för ändamålet kommer att anslås, 
bör vara beroende på drätselkammarens beslut i saken. 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla remissyrkandet. 

 
1921-09-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 133 (avskrift KJ): 
 Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 15 dennes under § 128 i 

protokollet att till drätselkammaren för dess skyndsamma yttrande remittera 
herr Brännbergs motion rörande Trötemyrens upprensning. 
 
Drätselkammaren från vilken skrivelse i ärendet nu förelåg, hade avgivit 
följande yttrande: 
 
”Enligt av stadsingenjören förebringad utredning samt andra utredningar i 
ärendet skulle kostnaden för denna upprensning uppgå till 90.000 kronor. 
 
Drätselkammaren beslöt att hos stadsfullmäktige tillstyrka bifall till motionens 
samtliga punkter samt föreslå stadsfullmäktige, att staden måtte bidraga med 
20 % av ifrågavarande arbetskostnader, således 18.000 kronor, dock under 
förutsättning av att detta belopp kan upplånas på lång amorteringstid. 
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Tillika ville kammaren framhålla, att den icke skulle hava tillstyrkt beviljandet 
av detta anslag, om det ej varit för att därmed kunna avhjälpa den inom 
samhället rådande svåra arbetslösheten, ty ifrågavarande arbete hade eljest på 
grund av stadens ytterst svaga ekonomiska bärkraft måst anstå i ett eller annat 
tiotal år framåt.” 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig följande talare: 
 
Herr vice ordföranden yrkade bifall till motionen i enlighet med 
drätselkammarens yttrande. 
 
Herr Lindbom yrkade, att stadsfullmäktige måtte fastslå, att ifrågavarande 
anslag ej finge överstiga 18.000 kronor, och ansåg, att det bör framhållas, att 
arbetslösa från Lysekil måtte i främsta rummet få arbete vid myrens 
upprensning. 
 
Herr Ljungberg yttrade, att skäl föreligga för antagandet, att denna upprensning 
blir dyrare än vad som framgår av drätselkammarens yttrande, varför kanske 
arbetet borde nogare beräknas. Ansåg det vara klokt att stadsfullmäktige eller 
drätselkammaren och arbetslöshets- och hjälpkommittén utse personer, som i 
saken underhandla med Statens arbetslöshetskommission. 
 
Herr Laurin ansåg det ej välbetänkt att göra ändringar, som avvika från 
drätselkammarens föreliggande yttranden. 
 
Herr Brännberg: Om staden ej anslår medel för detta ändamål, så blir nog 
staden tvungen anslå cirka 20.000 kronor till arbetslöshetsunderstöd för cirka 4 
månaders tid, och om man en gång slagit in på denna väg, har man svårt att 
komma därifrån. Dessutom blir för det anslag det nu gäller att bevilja ett nyttigt 
arbete gjort, varför det för staden är vida fördelaktigare, om arbetet med 
Trötemyrens rensning kunde sålunda åstadkommas. Ansåg det lämpligt utse 
tvenne representanter för staden att i ärendet underhandla med Stadens 
arbetslöshetskommission. 
 
Herr Berger framhöll den stora nytta staden för tryggandet av sitt vattenbehov 
skulle hava genom denna upprensning, och att man borde söka uppnå ett snart 
avgörande i frågan genom att utse en eller två representanter för att personligen 
uppvakta Statens arbetslöshetskommission med framställning i ärendet. 
 
Herr ordföranden: Att stadsfullmäktige icke behöva utse representanter för 
dylik underhandling, då det, om motionen bifalles, av densamma framgår, att 
drätselkammaren och arbetslöshets- och hjälpkommittén hava uppdrag träda i 
underhandling med Statens arbetslöshetskommission för frågans snara lösning, 
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alltså dessa båda korporationer obetaget att, om så anses fördelaktigast, 
underhandla genom av dem utsedda ombud. 
 
Herr Brännberg ansåg, att inom staden bosatta arbetslösa böra hava företräde 
att bliva antagna vid ifrågavarande arbete på grund av den andel staden 
erlägger däri. 
 
Sedan överläggningen förklarats avslutad, och herr ordföranden framställt 
proposition på å ena sidan bifall till motionen i enlighet med drätselkammarens 
yttrande och å andra likaledes bifall till motionen men med det av herr 
Lindbom föreslagna tillägget om anslagets begränsande till högst 18.000 
kronor beslöto stadsfullmäktige utan votering att bifalla den förstnämnda 
propositionen. 

 
1921-09-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 138 (avskrift KJ): 
 Genom skrivelse till drätselkammaren hade ordföranden i Sydsvenska 

Kammarmusikföreningen begärt befrielse för nämnda förening från nöjesskatts 
erläggande för konserter härstädes under instundande och nästkommande 
vintrar. 
 
Ifrågavarande skrivelse hade av drätselkammaren överlämnats till 
stadsfullmäktige för prövning och avgörande. 
 
På yrkande av herr Brännberg beslöto stadsfullmäktige enhälligt att bifalla 
framställningen vad beträffar denna säsong. 

 
1921-09-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 139 (avskrift KJ): 
 Sedan föredragningslistan genomgåtts, gjorde herr Brännberg framställning om 

möjligheten att bereda arbetslösa stenhuggare arbete genom att upplåta 
bergavverkning i närheten av Gallebergs udde. 
 
Talaren meddelade, att frågan visserligen varit föremål för behandling inom 
drätselkammaren, men det vore av största vikt för arbetslöshetens avhjälpande 
att få frågan snarast möjligt löst. 
 
Herr Ekblad fann det beklagligt, att såsom skett, en stenhuggare hade av 
stadsingeniören blivit förbjuden att fortsätta med stenavverkning å ett staden 
tillhörigt område, samt att det vore stadens skyldighet, då det är möjligt, anvisa 
berg för sådan avverkning som herr Brännberg nämnt. 
 
Herr Axel Johansson påvisade, att det i närheten av Gallebergs udde finnes 
berg, som kunna avverkas utan skada från naturskyddssynpunkt sett. 
 
Herr ordföranden ansåg, att stadsingeniören gjort sig skyldig, då han bevakat 
stadens intressen genom att förbjuda stenavverkning på plats, som därtill ej 
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lämpat sig samt betonade betydelsen av att skona strandkonturerna från 
bergavverkning och framhöll, att skönhetssynpunkterna alltför litet beaktats vid 
tidigare bergavverkningar i samhället.  
 
Herr Berger yttrade, att avverkning av berg bör kunna ske på det område staden 
köpt på Slätten av Göteborgs Bank. 
 
Herr vice ordföranden påpekade, att kontraktet med Granitaktiebolaget C. A. 
Kullgrens Enka ej lägger svårigheter i vägen att utan vidare kunna upplåta berg 
åt andra för avverkning. 
 
Herr Ljungberg hyste den uppfattningen, att man ej behövde befara, att ej 
drätselkammaren nöjaktigt kommer att lösa frågan om dylik bergavverkning. 
 
Härmed var diskussionen avslutad utan att för närvarande föranleda till någon 
stadsfullmäktiges åtgärd i saken. 

 
1921-10-19 Gatuarbetena – Drätselkammaren har beslutat låta utföra en del smärre 

förbättrings- och kompletteringsarbeten å vissa gator. Beträffande Norra 
Kvarngatans fortsättning skall verkställas en mindre komplettering för att 
kunna bevara det av statsarbetena utförda stora gatuarbetet. På Bansviksgatan 
utvidgas arbetena med läggning av en rännsten. Kyrkviks Strandgata skall 
bättras på och samma blir förhållandet med Bergsgatan också i Kyrkvik. I den 
mån inte årets anslag för gatuarbeten räcker skall det lilla belopp, det här kan 
bli fråga om, begäras av stadsfullmäktige att upptagas i nästa års stat. (Nya 
Lysekils-Kuriren 1921-10-19/KJ)  

 
1921-10-19 Ny affär – På onsdagen öppnar herr Knut Pihl speceri- och diversehandel i 

huset n:o 64 Gamla Strandgatan. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-10-19/KJ) [Anm: Dagens 
adress är Gamla Strandgatan 14. Huset är idag rivet.] 

 
1921-10-19 Lagfart söktes vid måndagens rådhusrätt av bageriidkerskan fröken Alma 

Andersson å tomten till huset n:o 66 Gamla Strandgatan, som hon köpt av 
staden. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-10-19/KJ) [Anm: Dagens adress är Gamla Strandgatan 
12.] 

 
1921-10-19 Firma A. & R. Christensson hade sålt tomten till fastighet n:o 65 och 68 Gamla 

Strandgatan till AB Plåtmanufaktur i Stockholm, som nu sökte lagfart å köpet. 
(Nya Lysekils-Kuriren 1921-10-19/KJ) [Anm: Dagens adresser är Gamla Strandgatan 7B 
respektive Gamla Strandgatan 7A.] 

 
1921-10-22 Norska motorfartyget VESÖ har å Skandiaverkens verkstad å Fridhem fått 

motorn reparerad och för övrigt hela fartyget omsett varefter det förhalats till 
kajen härstädes för att intaga barlast. Därefter skall fartyget avgå till 
Norrköping. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-10-22/KJ) 
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1921-11-02 Gungner – mellanskolans idrottsförening, hade samkväm i lördags i skolans 

lokal, varvid Märta Larsson uppläste Fredrik Nycanders dikt ”Gungner”. 
Därjämte förekom deklamation samt uppvisning i folkdanser och lekar under 
Gunhild Kroks ledning. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-11-02/KJ)  

 
1921-11-02 Sjukhusvägen på Slätten. Som bekant har landstinget under uppförande ett 

epidemi-sjukhus på Slätten. För att komma dit har landstinget även byggt väg 
från landsvägen upp till sjukhuset. Nu är frågan [om] vem som skall underhålla 
vägen. Stångenäs vägdistrikt har på stämma förklarat att det ej åtager sig 
underhållet för såvitt att det ej bleve ålagt därtill av vederbörande. Då det 
antytts att Slätten finge nytta av vägen, väcktes ett förslag vid 
municipalstämman på Slätten i fredags, att stämman skulle utse ett par personer 
att ingå till kunglig befallningshavande med anhållan att Stångenäs härads 
väghållningsdistrikt borde åläggas underhålla nämnda väg. Efter en stunds 
debatt uppdrogs åt herrar J.A. Isaksson och O. Ingemansson att hos kunglig 
befallningshavande göra nämnda framställan. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-11-02/KJ)  

 
1921-11-05 Dans till god musik anordnas av Fotoamatörklubben i Fast Vänskaps lokal på 

lördag kväll kl. 8, varvid läskedrycker serveras. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-11-
05/KJ)  

 
1921-11-09 Grand Hotell – Borgenärerna i Gunnar Ljunggrens konkurs hade beslutat att 

konkursboets fastighet, Grand Hotell, skulle säljas på exekutiv auktion. 
Rådhusrätten fastställde på måndagen borgenärernas beslut. (Nya Lysekils-Kuriren 
1921-11-09/KJ)  

 
1921-11-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 143 (avskrift KJ): 
 Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 15 september detta år under 

§ 123 i protokollet att till barnavårdsnämnden remittera det av Länstyrelsen 
genom Magistraten till stadsfullmäktige för eventuellt yttrande överlämnade 
ärendet, fattigvårdslagstiftningskommitténs ”Betänkande n:o 4, del I; lagen om 
den offentliga barnavården”. 
 
Barnavårdsnämnden hade avgivit följande, nu föreliggande förslag till yttrande 
i ärendet: 
 
”Då någorlunda effektiv barnavård redan torde utövas av barnavårdsnämnden 
själv, hälsovårdsnämnden och fattigvårdsstyrelsen, var för sig, och alltså föga 
behov föreligga för den av kommittén föreslagna dyrbara centraliseringen, som 
och medför svårigheter för kommunernas enhetliga ekonomiska förvaltning, 
som åtminstone bör eftersträvas, och då ännu effektivare barnavård, särskilt i 
fråga om vanartade o. i sedligt avseende försummade barn, torde vinnas, om 
statsbidraget högst väsentligt höjdes i stället för att dessa erforderliga summor 
nu föreslås nedlagda på en dyrbar förvaltningsapparat, så får 
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barnavårdsnämnden för sin del avstyrka lagförslagets antagande för att i stället 
i huvudsak ansluta sig till den reservation mot kommittébetänkandet, vilken 
avgivits av två av kommitténs ledamöter, herrar Björklund och Magnusson.” 
 
Sedan detta förslag lästs, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att antaga 
detsamma, att såsom stadsfullmäktige eget yttrande i ärendet avgivas. 

 
1921-11-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 147 (avskrift KJ): 

”Från drätselkammaren förelåg följande skrivelse: 
 ”Utdrag av protokollet, hållet vid drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 

17 oktober 1921. 
 Närvarande: herrar ordföranden, Wallén, Ljungberg, Tinggren och Elmqvist 

samt stadsingenjör Sven Henrik Lundgren. 
 Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
 § 117. Med anledning av det till herr ordföranden vid sammanträdet den 22 

nästlidne september lämnade uppdraget att underhandla med fru Emma Pihl 
och herr O. A. Herm om ersättning för mark, som av dessa personer tagits i 
anspråk för Drottninggatans utläggande med respektive 24 och 17 
kvadratmeter. Hade dessa personer enligt herr ordförandens meddelande 
förklarat sig nöjda med en ersättning av kronor 7:50 per kvadratmeter, alltså 
respektive kronor 180:- och 127:50. 

 
 Drätselkammaren beslöt att med ärendet ingå till stadsfullmäktige under 

enhällig tillstyrkan om, att ifrågavarande markstycke förvärvas för sagda pris, 
och att sammanlagda beloppet härför kronor 307:50 utgår av medel anslagna 
för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 

 Som ovan 
 AXEL HOLMQVIST. 
 Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 Framställningen bifölls enhälligt av stadsfullmäktige, och skulle medel för 

ifrågavarande ändamål såsom drätselkammaren föreslagit.” [Anm: August Herm 
bor på dagens adress Drottninggatan 17B. Huset är i dag rivet. Emma Justina Pihl bor på 
dagens adress Kungsgatan 28.] 

 
1921-11-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 148 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse anmälde drätselkammaren, att den i enlighet 

med skrivelsen bifogad, av stadsingeniören upprättat kostnadsförslag lydande å 
1.150 kronor beslutit att såsom nödhjälpsarbete låta gräva ett dike längs 
Trötemyrens västra kant från brunnen i myren, vilket arbete kammaren tänkt 
sig som ett led i arbetet med myrens upprensning. 
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Kammaren begärde, att beloppet för ifrågavarande ändamål måtte anvisas att 
utgå av medel anslagna för oförutsedda utgifter i årets utgifts- och inkomststat. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att med godkännande av drätselkammarens 
nämnda beslut bevilja det för arbetets utförande erforderliga beloppet att utgå 
såsom drätselkammaren föreslagit. 

 
1921-11-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 150 (avskrift KJ): 
 Från styrelsen för stadens vatten- och kloakledningar förelåg utdrag av dess 

protokoll för den 3 nästlidne oktober med begäran, att stadsfullmäktige måtte 
besluta om höjning av priset å vatten enligt mätare, vilket användes till 
industriellt bruk, från nuvarande 20 öre till minst 35 öre per kbm. 
 
Enligt av stadsingeniören gjord utredning är stadens självkostnadspris för 
vattnet i det närmaste 32 öre per kbm. 
 
Herr Laurin yrkade bifall till framställningen, och att priset måtte sättas till 35 
öre per kbm. 
 
Herr Ekblad yrkade likaledes bifall, men föreslog i stället 40 öre per kbm. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan votering att bifalla herr Laurins yrkande i 
ärendet.  
 
I samband med detta ärende föreslog herr Sterner, att den gamla frågan om 
införande av vattenskatt i staden måtte åter upptagas och yrkade detta ärendes 
remiss till vattenstyrelsen för utredning. 
 
Detta yrkande understöddes av herrar Laurin och vice ordföranden. 
 
Herr Ljungberg ställde sig ganska tveksam mot ifrågavarande förslag och 
framhöll, att den blivande utredningen om införande av dylik skatt i samhället 
måtte göras förutsättningslöst. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att bifalla remissyrkandet. 

 
1921-11-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 152 (avskrift KJ): 

”På grund av den av herr Ekblad avgivna reservationen mot beslutet i styrelsen 
för Lysekils vatten- och kloakledningar den 10 sistlidne september under § 67 i 
protokollet rörande leverans av vatten till Lantmännens mejeri på Slätten hade 
nämnda styrelse, dock utan att hava ändrat uppfattning i saken, beslutit vid sitt 
sammanträde den 3 nästlidne oktober att till stadsfullmäktige överlämna 
samtliga handlingar i berörda ärende. 

 Dessa handlingar, som nu förelågo, voro t. v. följande lydelse: 
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 ”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils 
vatten- och kloakledningar den 23 augusti 1921. 

 Närvarande: herrar ordföranden, Mattsson, Ekblad och Malmrot samt 
undertecknad, stadsingenjör Sven Henrik Lundgren, anmodad att föra detta 
protokoll, då den ordinarie var frånvarande. 

 
 § 61. Då det kommit till styrelsens kännedom, att Lantmännens mejeri på 

Slätten under cirka 5 månaders tid erhållit såväl skölj- som kylvatten från 
stadens vattenledning, och att denna vattenmängd enligt föregående dag skedd 
avläsning av mätare uppgick till ej mindre än 2.250 ton, och då tillkoppling av 
vattenledning från mejeriet med stadens vattenledning skett utan 
vattenstyrelsens vetskap beslöts att, vad vattenstyrelsen har sig bekant, icke 
någon rätt för mejerifastighetens ägare att till nämnda fastighet låta använda 
stadens vattenledningsvatten för industriellt ändamål, omedelbart låta avstänga 
vattenledningen till sagda mejeri. 

 
 Vattenstyrelsen beslöt vidare att från styrelsen för Lantmännens mejeriförening 

infordra skyndsam förklaring över på vad grund och med vilken rätt mejeriet 
ansett sig kunna sålunda använda stadens vattenledning. 

 
 Som ovan 
 SVEN HENRIK LUNDGREN. 
 Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas 
 AXEL HOLMQVIST.” 
 
 ”Utdrag av protokollet, hållet vid sammanträde med styrelsen för Lysekils 

vatten- och kloakledningar den 10 september 1921. 
 Närvarande: herrar ordföranden, vice ordföranden, Mattsson, Granberg och 

Ekblad samt stadsingenjör Sven Henrik Lundgren. 
 Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
 § 67. Till förnyad behandling upptogs frågan rörande vattenförbrukningen till 

Lantmännens mejeri på Slätten. 
 
 Till dagens sammanträde hade tvenne nedanstående skrivelser rörande detta 

ärende inkommit. 
 
 ”Till Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar. 
 
 Då vi enligt oss tillsänt protokollsutdrag uppmanats lämna förklaring på vad 

grund och med vilken rätt Lantmännens Mejeriförening m. b. p. a. ansett sig 
kunna använda stadens vattenledningsvatten, få vi härmed till Styrelsen anföra 
följande: 
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 Som det nog är Styrelsen bekant, förhyra vi mejerilokalen av byggmästare 
Oscar Wallén. I hyresvillkoren ingår indragning av vatten i lokalen, som av oss 
får användas för mejerirörelsen. Vi anser att det tillkommer vår hyresvärd 
ombestyra erhållande av rättighet för oss att använda stadens 
vattenledningsvatten. 

 
 Vi hava därför ej haft anledning hos Vattenstyrelsen söka dylika rättigheter, då 

vi trodde herr Wallén ordnat desamma. 
 
 Vi beklaga att, mejerifastighetens ägare ej utverkat sådana rättigheter för oss, 

men anse likväl denna formella försummelse från fastighetsägarens sida, ej 
böra motivera Vattenstyrelsens åtgärd att härför helt avstänga oss från vatten. 

 
 Vi få i detta sammanhang hemställa, att åtminstone tills vidare erhålla 1 á 2 ton 

vatten dagligen, då vi anse oss med denna vattenmängd kunna hålla 
mejerirörelsen i gång. Till kylmaskinen skola vi nämligen använda sjövatten. 

 
 För det vatten som vi hitintills använt och eventuellt kommer att använda av 

stadens vattenledningsvatten avvakta vi svar med uppgift å pris per 
kubikmeter. 

 
 Lysekil den 29 aug. 1921. 
 
 Lantmännens Mejeriförening m. b. p. a., Lysekil. 
 AXEL G. OLSSON.” 
 Lika med originalet betygas 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 ”Till styrelsen för Lysekils vatten- och kloakledningar. 
 
 Med anledning av Vattenstyrelsens beslut enligt dess protokoll för den 23 

augusti detta år rörande leverans av vattenledningsvatten till min fastighet n:o 1 
vid Landsvägsgatan finner jag mig föranlåten göra några erinringar. 

 
 Jag vill då först säga, att jag icke gillar den stora förbrukningen av vatten, 

vilken försiggått i nämnda fastighet, och vilken förbrukning varit onormal i 
förhållande till stadens vattentillgång samt för mig en fullständig överraskning, 
varför Vattenstyrelsens ingripande däremot nog kan anses befogad, men fråga 
är dock, om det icke varit klokt och rättvist att, när Vattenstyrelsen 
annonserade vattnet fritt, och således ingen inskränkning vidtagits mera än i 
min fastighet, det även till denna ort lämnas åtminstone något vatten. 

 
 Så har emellertid ej skett, och när jag enligt Vattenstyrelsens protokoll av den 

10 maj 1912 är likställd med stadens övriga förbrukare, anser jag, att 
Vattenstyrelsen bör taga frågan till skyndsam behandling. 
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 Beskyllningen mot mig att jag icke skulle hava rätt att till ifrågavarande 

fastighet använda stadens vattenledningsvatten är helt ogrundad, vilket framgår 
av sistnämnda protokoll. 

 
 Vattenledningen lades in 5 år innan jag blev ägare av nämnda fastighet, men 

har först i år tagits i användning, sedan den först blivit försedd med mätare från 
staden. 

 
 Jämfört med härvarande järnväg så har denna obegränsat använt sig av stadens 

vattenledningsvatten i cirka 20 månader, till och med utan mätare. 
 
 Sedan mätare där för några dagar sedan insatts, har det visat sig, att 

förbrukningen därstädes uppgår till 9 á 10 kubikmeter per dygn, så man kan 
antaga, att tillsammans med det vatten, som använts till spolning av vagnar, 
denna förbrukning uppgår till cirka 11 kubikmeter per dygn, vilket för nämnda 
tid utgör tillsammans cirka 6.500 kubikmeter eller dubbelt mot vad som 
uppgavs högst kunna behövas under vissa tider av året. 

 
 Härvidlag har dock ingen inskränkning vidtagits oaktat järnvägen mycket väl 

kan använda tillgängligt brunnsvatten under sommaren. 
 
 Det är endast när högvatten inträder som användningen av brunnsvätten är 

olämplig. Intresset synes därför hava inriktats väl starkt på min fastighet med 
hänsyn till nämnda förbrukning, så att andra liknande fall helt förbisetts. 

 
 På grund av ovan anförda hemställer jag, att Vattenstyrelsen måtte taga dessa 

frågor till behandling, ovh vill jag föreslå, att till min fastighet n:o 1 på Slätten 
till vidare tilldelas 2 kubikmeter vatten per dygn och till Lysekils järnväg 3 
kubikmeter samt att priset å vattenledningsvatten sattes till 30 öre per 
kubikmeter levererat enligt mätare då vattnet användes för industriellt bruk 
eller sådant som ej kan hänföras till hushållsförbrukning. 

 
 Lysekil den 5 september 1921. 
  OSCAR WALLÉN.” 
 
 Sedan dessa skrivelser lästs, och den i ärendet uppkomna diskussionen 

avslutats, beslöt styrelsen följande: 
 
 Att sedan styrelsen tagit del av vattenstyrelsens, drätselkammarens och 

stadsfullmäktiges beslut rörande utbyte av mark och vatten vid 
Landsvägsgatans utläggande, inga skäl kunna anses föreligga att hålla 
vattenledningen avstängd till ifrågavarande fastighet, synnerligen som den 
nuvarande vattenåtgången tillåter dylik leverans, dock skall härvidlag den 
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inskränkningen vidtagas, att den levererade vattenmängden per dygn ej tills 
vidare får överskrida 2 ton. 

 
 Från förestående beslut hade herr Ekblad avvikande mening, då han yrkat, att 

ärendet måtte remitteras till stadsfullmäktige. 
 
 I ovanstående beslut deltog ej herr vice ordföranden. 
 
 Som ovan 
 AXEL HOLMQVIST. 
 Justerat: 
 L. LAURIN. 
 OSCAR WALLÉN. 
 
 Vid justeringen av detta protokoll anmäler jag min reservation mot beslutet i § 

67 beträffande leverans av vatten till Lantmännens mejeri på Slätten, då jag 
yrkat detta ärendes remiss till Stadsfullmäktige, emedan jag anser, att styrelsen 
ej kan utan stadsfullmäktiges hörande besluta leverans av vatten för industriella 
bruk till fastigheter på Slätten. 

 
 Lysekil den 3 oktober 1921.  
 S. P. EKBLAD. 
 Rätt utdraget från det justerade protokollet betygas. 
 AXEL HOLMQVIST. 
 
 Sedan dessa handlingar lästs, yttrade herr Sterner, att det vore svårt för 

stadsfullmäktige att nu omedelbart sätta sig in i denna fråga och föreslog, att en 
kommitté av 5 personer måtte tillsättas för att till stadsfullmäktiges nästa 
sammanträde inkomma med utredning i frågan. 

 
 Till medlemmar i denna kommitté föreslog herr Sterner: herrar 

stadsfullmäktiges ordförande, kyrkoherden Fritz Lüsch, borgmästaren Axel 
Sundberg, 1 ledamot från drätselkammaren, 1 ledamot från vattenstyrelsen och 
dessutom 1 stadsfullmäktigeledamot utom herr ordföranden. 

 
 Herr ordföranden understödde herr Sterners förslag och gjorde det tillägg till 

detsamma, att kommittén måtte få följande uppdrag: 
 
 1) Dels tolka rätta innebörden av drätselkammarens beslut den 26/2 1912 

rörande ersättning till vissa namngivna tomtägare å Slätten utefter 
Landsvägsgatan för markupplåtelse för gatuutvidgning i form av rätt att inleda 
vatten- och avloppsledningar i sina fastigheter från stadens vatten- och 
kloaknät och vatten- och kloakstyrelsens beslut i samma sak av den 10 maj 
1912 samt stadsfullmäktiges godkännande beslut i samma ärende den 3 april 
1918. 
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 2) dels föreslå stadsfullmäktige de åtgärder, som med anledning av denna 

tolkning böra vidtagas såväl i allmänhet som särskilt i detta fall. 
 
 3) och dels slutligen föreslå pris å redan förbrukat vatten i Lantmännens mejeri 

på Slätten i Wallentin Olssons före detta tomt. 
 
 Herr Larsson påpekade, att utredning i saken bör företagas och framhöll, att det 

av herr Wallén åberopade beslutet i vattenstyrelsen av den 10 maj 1912 avsåge 
endast hushållsförbrukning av vatten. 

 
 Stadsfullmäktige beslöto att bifalla herr Sterners förslag i ärendet med den av 

herr ordföranden föreslagna formuleringen rörande kommitténs arbete. 
 
 Till medlemmar i kommittén valdes herrar stadsfullmäktiges ordförande, 

kyrkoherden Fritz Lüsch, borgmästaren Axel Sundberg, förvaltaren John 
Sterner, konsuln L. Laurin och handlanden S. P. Ekblad med den förstnämnde 
såsom sammankallande.” 

 
1921-11-12 FIOLIST med intresse för gamla Folkdanser, villig att mot en liten ersättning 

spela ett par timmar i veckan, sökes. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-11-12/KJ)  
 
1921-11-16 Avsägelse av kommunala uppdrag – Enligt en uppgift som Kuriren kontrollerat 

hos vederbörande har konsul Laurin hos stadsfullmäktiges ordförande anhållit 
att få avgå ur en del kommunala styrelser såsom vattenstyrelsen, elektriska 
verkets styrelse, brandstyrelsen, styrelsen för kommunala Mellanskolan och 
byggnadsnämnden. Sannolikt kvarstår herr Laurin i stadsfullmäktige och 
drätselkammaren. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-11-16/KJ)  

 
1921-11-16 Centralkaféet härstädes skall i dagarna övergå till ny ägare. På måndags afton 

var det sista gången serveringen ägde rum under nuvarande regimen. Med 
anledning härav hade stamkunderna infunnit sig rätt så talrikt och musik 
utfördes å två fioler och piano. Lysekils fotografiska amatörklubb överlämnade 
till kaféets hittillsvarande ägare, herr Hjalmar Olsson en vällyckad förstoring 
av ett fotografi av honom själv. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-11-16/KJ)  

 
1921-11-18 Kuriren avslutar med detta nummer det andra skedet i sin tillvaro. 

<fotograferas>. (Nya Lysekils-Kuriren 1921-11-18/KJ)  
 
1921-11-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 160 (avskrift KJ): 

”Stadsfullmäktige beslöto vid sitt sammanträde den 28 sistlidne juni under § 77 
i protokollet att bordlägga ärendet rörande genombrott mellan 
hamnbassängerna. 

 Till dagens sammanträde hade från herr ordföranden i hamnstyrelsen inkommit 
följande skrivelse i ärendet: 
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”Till Herrar Stadsfullmäktige, Lysekil. 
 
Då bordlagda frågan om förslaget till genombrott av hamnarmen i Rosvik vid 
morgondagens sammanträde återupptages tillåte jag mig, som hamnstyrelsens 
ännu fungerande ordförande, göra några erinringar, som möjligen kunna belysa 
denna viktiga fråga vid dess avgörande. 
 
Av Stadsingenjören den 12 April till Vattenstyrelsen ingivit kostnadsförslag 
skulle kostnaden för hamnbassängens förbindande medelst en kanal av 3 
meters bredd uppgå till kronor 10.600, häri icke inberäknad någon 
bergsprängning. 
 
Enligt mitt förmenande och med kännedom om de kolossala stenblock som år 
1882 vid utfyllnaden för ångbåtsbron stjälptes i sjön för hamnarmen, torde nog 
kostnaden i sin helhet uppgå till det dubbla beloppet. 
 
Hamnstyrelsen har i sitt protokoll den 4/12 1920 § 18, förordat ett nytt förslag 
för den sanitära olägenhetens avhjälpande uppgjort av Stadsingenjör Sven 
Henrik Lundgren. Det avser att utdraga kloakledningen vid Rosvikstorg genom 
Hamngatan och utmynna vid nya kajen. Kostnaden kan mera exakt beräknas än 
för genombrott av piren och uppgår till kr. 9.800:- 
 
Att detta anslag är fördelaktigt icke allenast för hamnen utan även för 
närboende vid Fabriksgatan som därigenom få ett ordnat kloakväsande är 
uppenbart. Att det kommer att möta många tekniska svårigheter för genombrott 
av hamnarmen och att olägenheterna för kloakvattnet icke därigenom bliva 
avhjälpta, är min fulla övertygelse.  
 
Stadens kloakledning i Rosvik är otät och kan ej motstå det tryck som numera, 
genom järnvägens framdragande uppstått. Kloakvattnet genomsyrar marken 
och får sitt avlopp till stor del genom kajmuren. 
 
Förr eller senare måste staden omlägga ledningen och rätta lösningen är, enligt 
min övertygelse, att nu vidtaga de åtgärder som föreslagits och befria 
hamnbassängerna för stank av kloakledningen. 
 
Om hamnen blir befriad från de sanitära olägenheterna på föreslaget sätt, och 
genombrottet av hamnarmen slopas, anser jag att armen bör bestrida halva 
kostnaden.  
 
En sådan åtgärd kan av hamnstyrelsen inför vederbörande myndigheter på sin 
tid försvaras, men för genombrottet torde det möjligen ställa sig annorlunda. 
 
Lysekil den 23 November 1921. 
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 MAGNUS RADHE.” 
 
Denna skrivelse lästes, varefter under den i ärendet uppkomna diskussionen 
nedannämnda talare yttrade sig. 
 
Herr vice ordföranden yrkade, att ärendet måtte få tills vidare vila, då 
hamnstyrelsen ej för närvarande har några medel till förfogande för ändamålet. 
Framhöll dessutom, att bästa sättet för avvägande av ifrågavarande sanitära 
olägenheter vore att flytta de vid hamnpiren utmynnande kloakledningarna så 
som av hamnstyrelsen föreslagits. 
 
Herr Laurin anslöt sig till herr vice ordförandens yrkande, men ansåg den av 
hamnstyrelsen föreslagna sträckningen av kloakledningen mindre lämplig och 
höll på förslaget om genombrott mellan hamnbassängerna. 
 
Herr Löfgren föreslog, att frågan löses på detta sättet, att kloakledningen 
drages från brunnen å Rosvikstorg i omedelbar närhet av kajfästets norra sida 
med utlopp å lämpligt djup i yttre kajen för att där ledningen passerar 
bassängen, påfyllnad skall kunna göras, då på detta sätt kajfästet skulle erhålla 
nödig bredd. Yrkade ärendets återremiss till hamnstyrelsen och 
drätselkammaren samt att till hamnstyrelsen måtte göras hemställan om att den 
inre hamnbassängen snarast möjligt rensas på hamnens bekostnad. Ansåg ock 
att något bör göras för avhjälpande av rådande olägenheter vid Norra hamnen. 
 
Herr Brännberg framhöll, att hamnbassängerna äro så välbehövliga för 
placering av fiskebåtar. Under framhållande av önskvärdheten att de nämnda 
sanitära olägenheterna fortast möjligt undanrödjas uttalade han möjligheten av 
att kunna av statsmedel för ifrågavarande arbete erhålla 2/3 av totalkostnaden, 
om arbetet utföres såsom nödhjälpsarbete, ett förhållande som 
drätselkammaren och arbetslöshets- och nödhjälpskommittén kunde söka göra 
sig förvissade om. 
 
Herr Lindbom delade hamnstyrelsens uppfattning i saken och framhöll, att 
genombrott mellan hamnbassängerna utan att flytta kloakledningen såsom 
hamnstyrelsen föreslagit ej blir tillfyllest för sagda missförhållandes 
avhjälpande. 
 
Herrar Tinggren och Luckey vidhöllo den ståndpunkt, som de intagit i frågan, 
då densamma senast behandlades i stadsfullmäktige. 
 
Herr Ljungberg meddelade, att han nyligen haft ett samtal med stadsingenjör 
Kornell i Uddevalla om ifrågavarande förhållanden, och hade denne därvid 
påpekat svårigheten att få det lättare avloppsvattnet att strömma ut mot det 
tyngre havsvattnet, och att detta problems nöjaktiga lösning varit föremål för 
teknisk prövning. 



Nyhetsbrev 

Nyhetsbrev 57.docNyhetsbrev 57 20240826 © Per Stenros Sid 57 
 

 
 Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige att bifalla det 

av herr Löfgren gjorda remissyrkandet samt att hemställa till hamnstyrelsen om 
att denna måtte så snart det är möjligt låta på hamnens bekostnad rensa den inre 
hamnbassängen.” 

 
1921-11-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 162 (avskrift KJ): 
 Till stadsfullmäktige hade från fiskhandlare i staden följande skrivelse 

inkommit: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Det har länge varit, och är en rättmätig fordran och känt behov från såväl 
köpare som säljare om att fiskhandeln på Rosvikstorg bättre, hygieniskt och 
mera tillfredsställande ordnad än den nu är, varföre undertecknade, 
fiskhandlare här i staden, samlats för att försöka få dessa förhållande 
omändrade och förbättrade, varföre vi enstämmigt beslöto, att till Herrar 
Stadsfullmäktige ingiva en vördsam framställan om huruvida detta 
missförhållande, eller vad man nu vill kalla det, icke kunde i ej ringa mån 
avhjälpas genom stadens ingripande och stöd. 
 
Vi uttala för vår del önskvärt att i stället för den plats som nu fiskhandeln 
försiggår, denna flyttas längre bort mot söder åt Konsul Radhes magasin till, 
där förut de gamla gatstenshögarna i många år varit belägna och på vilka 
ställen ej ännu är stensatt. 
 
På denna plats skulle bliva tillräckligt utrymme och på långt när ej så mycket i 
vägen för den allmänna trafiken som det nu är. 
 
Om nu på denna plats anordnades en cementplan med behövliga avlopp, 
inbesparades stensättning, vilket annars förr eller senare får göras, och 
försäljningen kunde skr på helt annat sätt än som nu sker. 
 
Staden kunde ju sedan till resp. försäljare uthyra större eller mindre areal, efter 
deras behov mot en viss hyra per år och som förskottsvis erlades, och vi för vår 
del våga tro, att en ganska god inkomst skulle härigenom komma staden 
tillgodo. 
 
Huvudsak i detta vårt önskemål ligger däruti, att mera snygghet och ordning då 
kunde åstadkommas, samt att även alla de fiskförsäljare från andra orter, som 
avgiftsfritt, och till och med några bland dem företrädesvis skola stå, som de 
säga, på sina egna platser, kunde nödgas få finna sig i en bättre anordning. 
 
Någon mening från vår sida är dock ingalunda den, att dessa personer böra på 
något sätt tillbakasättas, men väl att, då de tyckas hava så god reda på sina 
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rättigheter, de även få veta något om skyldigheter och, liksom vi här på platsen 
bosatta, erlägga någon rimlig tribut till staden. 
 
Vi vädja vördsamt till Herrar Stadsfullmäktige att taga denna vår lilla inlaga i 
beaktande, och förverkligas denna plan torde det ej dröja länge innan fördelen 
visar sig härutav, samt att behovet av en ordentlig fiskhall är nödvändig. 
 
Lysekil den 27 Oktober 1921. 
 
JOH:S E. BACKMAN ERIC MATTSSON JOHANSSON & 
LÖWENDAL. 
  ANDRÉASSON & MATTSSON. 
 
Denna skrivelse lasts, varefter herr borgmästaren Sundberg meddelade, att 
hälsovårdsnämnden haft frågan under behandling och överlämnade den av 
stadsingeniören gjorda utredningen i saken jämte kartskiss över 
fiskförsäljningsplan å ifrågavarande Torg.  
 
Utredningen innefattade trenne alternativ å respektive 7.700, 8.900 och 6.500 
kronor. härtill kommer materialkostnad för vardera av dessa alternativ med 530 
kronor. 
 
Stadsfullmäktige beslöto att remittera ärendet till drätselkammaren. 

 
1921-11-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 163 (avskrift KJ): 
 Sedan föredragningslistan genomgåtts, gjorde herr ordföranden förfrågan till 

herr borgmästaren Sundberg i dennes egenskap av ordförande i 
byggnadsnämnden, när man kunde vänta registerkartorna färdiga. 
 
Herr borgmästaren Sundberg betonade, att detta arbete vore synnerligen 
omfattande, och att det antagligen ej kunde beräknas vara färdig förrän i slutet 
av nästa år samt meddelade för jämförelse, att kostnaderna för dylika 
registrators upprättande i med Lysekil beträffande storleken liknande städer 
uppgått till cirka 5.000 kronor, och att av dylika kostnader 45 % komma att av 
statsmedel återbäras. 
 
Herr Berger uttryckte önskemålet, att dessa kartor måtte bliva färdiga så fort 
ske kan. 
 
Herrar Brännberg och Löfgren framhöllo, att det borde klargöras, vad som 
åligger stadsingeniören för den lön han har och uttalade även önskan, att 
registerkartorna snart måtte föreligga fullbordade. 
 
Herr ordföranden tackade för de av herr borgmästaren Sundberg lämnade 
upplysningarna och uttalade, att det synes som om stadsingeniören ägnar väl 
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mycket av sin tid åt arbeten utom staden, och att stadens arbeten dock borde gå 
i främsta rummet. 
 
Herr Sterner meddelade, att drätselkammaren inom kort skulle taga upp frågan 
rörande stadsingeniörens åligganden. 
 
Efter denna förklaring avslutades diskussionen. 

 
1921-11-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 164 (avskrift KJ): 
 Herr Ekblad interpellerade stadsfullmäktiges herr vice ordförande, i dennes 

egenskap av hamnstyrelsens vice ordförande beträffande rådande 
missförhållanden vid Norra hamnen, synnerligen den dåliga belysningen. 
 
Herr vice ordföranden meddelade som svar härå, att en särskild tillsyningsman 
är tillsatt för nämnda hamn för att tillse saker och förhållanden därstädes, samt 
att hamnstyrelsen kommer att undersöka sagda belysningsförhållanden för att, 
om så behöves, vidtaga förbättring av desamma. 
 
Herr Lindbom yttrade, att hamnstyrelsen på grund av bristande medel har svårt 
att nedlägga stora kostnader på stadens hamnar. 
 
Herr Löfgren framhöll, att belysningen borde med snaraste ordnas vid Norra 
hamnen, då trafiken där är livligare än vid Södra hamnen. 
 
Herr Ljungberg hemställde, att hamnstyrelsen snarast möjligt måtte taga under 
övervägande att undanröja befintliga missförhållanden vid ifrågavarande hamn, 
detta synnerligen som man där kunde i en snar framtid vänta ännu större trafik 
än för närvarande, då ett tjugotal nya vadar beställts senare tiden av fiskare från 
den närbelägna skärgården, varför man genom bättre ordnade 
hamnförhållanden borde söka tillvarataga möjligheterna för ökad rörelse och 
därmed följande större inkomster. 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 

 
1921-11-25 Kuriren framträder härmed i ny gestalt. <fotograferas>. (Kuriren 1921-11-25/KJ)  
 
1921-11-25 Nya Lysekils-Kuriren flyttas från Lysekil till Uddevalla. I samband med 

flyttningen byter tidningen namn till Kuriren. Som självständig tidning ges 
Kuriren ut ända till 1963-03-23. (LP Jubileumsnummer juni 2005) [Anm: LP skriver 
1965.] (Svenskt Biografiskt Lexikon, Band 26) (Wikipedia) 

 
1921-12-02 Lidellska trädgården vid torget har undergått en liten förvandling. 

Kastanjeträden har toppats och avkvistats och ett par har även utgallrats. För 
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närvarande ser det naket ut emot vad man varit van vid, men vänta bara fram 
till våren, så slår grönskan ut med förnyad kraft. (Kuriren 1921-12-02/KJ)  

 
1921-12-09 Staden får julgran. Stadens julgran detta år är nu säkerställd. Herr Hjalmar 

Karlsson på Slätteskär skall nämligen skänka gran och för monteringen är 
också väl sörjt. (Kuriren 1921-12-09/KJ)  

 
1921-12-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 168 (avskrift KJ): 
 Innan det å dagens föredragningslista upptagna ärendet behandlades, lämnade 

herr ordföranden följande redogörelse för detsamma. 
 
Herr ordföranden hade tillsammans med ordförandena i drätselkammaren och 
arbetslöshets- och hjälpkommittén, herrar Sterner och Brännberg, uppvaktat 
statsarbetena och landshövdingen i länet rörande villkoren för Trötemyrens 
upprensning. 
 
Vederbörande hos statsarbetena hade lovat söka hos staten utverka bidrag med 
2/3 av de verkliga kostnaderna för myrens upprensning. Enligt denna 
beräkning skulle staden för ifrågavarande arbete erlägga 30.000 kronor och 
därjämte hålla material för arbetet, vilken senare kostnad nog komme att uppgå 
till cirka 10.000 kronor. 
 
Vid uppvaktningen hos landshövdingen hade denne meddelat, att Lysekils stad 
ej utan vidare kunde komma i åtnjutelse av nämnda statsbidrag, med mindre 
staden i enlighet med hos landshövdingen gjord framställning genom en 
deputation från Slätten träffade överenskommelse med Slättens 
municipalsamhälle att lämna detsamma vatten för industriellt bruk. 
 
Slättens hälsovårds- och municipalnämnder hade senare till vattenstyrelsen 
gjort framställning om rätt för nämnda samhälle att få draga ledningar från 
stadens vattenledning i Landsvägsgatan för erhållande av vatten till hushålls- 
eldsläcknings- och industriella ändamål och att vatten lämnas för samma pris 
som i staden. 
 
Denna framställning hade vattenstyrelsen dock ej ansett sig kunna taga 
befattning med, då det endast tillkommer stadsfullmäktige att fatta beslut i 
dylika frågor. 
 
Då framställningen i skrivelsen ägde visst samband med frågan om 
Trötemyrens upprensning, hade vattenstyrelsen därför överlämnat skrivelsen 
till ordförandena i drätselkammaren och arbetslöshets- och hjälpkommittén, 
herrar Sterner och Brännberg, vilka efter skrivelsens emottagande muntligen 
underhandlat i saken med de båda representanterna för Slätten, herrar Ernst G. 
Stenbäck och A. J. Isaksson. 
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”Herrar Stenbäck och Isaksson, Slätten. 
 
För att möjligen få vattenfrågan ordnad i samförståndets tecken och för att 
snabbt få i gång arbete för de arbetslösa i närheten av deras hem, äro, som 
muntligt omtalts, herr Brännberg och undertecknad villiga att verka och hos 
Stadsfullmäktige förorda det vatten lämnas för industriellt ändamål till Slättens 
municipalsamhälle under följande huvudvillkor: 
 
1) Vid varje fall då vatten från denna dag för industri önskas skall ansökan 
därom göras hos Stadsfullmäktige, som hava att pröva och besluta över den 
vattenmängd som kan lämnas. 
 
2) Priset per kubikmeter (1.000 liter) vatten får med högst 60 % överstiga det 
pris som stadens industrier betala. 
 
3) Kostnaden för vattnets indragande från huvudledningen bekostas icke av 
staden.  
 
4) Förbrukare skola i övrigt vara underkastade samma villkor som 
vattenreglementet för staden bestämmer. Priset för vatten i staden är trettiofem 
öre pr kubikmeter, vilket på långt när ej täcker stadens självkostnader, utan får 
resterande i skatteväg uttaxeras. Skulle Ni för Eder del ej kunna förorda dessa 
villkors antagande i municipalstämman, är det ju ej länt utlysa någon sådan, 
men jag utbeder mig dock under alla förhållanden omedelbart Edert skriftliga 
svar om Edert eget ställningstagande till förestående förslag. 
 
Lysekil den 9 december 1921. 
JOHN STERNER.” 
 
Härpå hade Slättens hälsovårds- och municipalnämnder den 9 dennes svarat 
med uppställande av följande förslag, under förutsättning att detsamma gillas 
av en blivande municipalstämma: 
 
1. Vid varje fall då vatten från denna dag önskas, skall anmälan därom göras 
till stadsfullmäktige. 
2. Slättens municipalsamhälle tillerkännes ett visst kvantum t. ex. 5 kbm per 
dag till självkostnadspris, dock får priset icke överstiga 20 % å det pris, som 
stadens industrier betala. 
3. Kostnaden för vattnets indragande från huvudledningen betalas av den som 
önskar ha vatten. 
4. Förbrukarna skola i övrigt vara underkastade samma villkor som 
vattenreglementet för staden bestämmer. 
5. Slättens municipalsamhälle underkastar sig av inskränkningar, som kunna 
bliva erforderliga på grund av vattenbrist, dock icke i större utsträckning än 
vad som vidtages i staden.” 
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Sedan handlingarna i ärendet lästs yttrade sig under den uppkomna 
diskussionen följande talare: 
 
Herr Sterner: Att man blivit synnerligen obehagligt berörd över de svårigheter 
Slättens municipalsamhälle sökt lägga hindrande i vägen för ifrågavarande 
arbete, och att det vore önskligt höra stadsfullmäktiges ståndpunkt i frågan. 
 
Talaren var av den åsikten, att 90.000 kronor ej skulle räcka till för denna 
upprensning, och en bland ledarna av Södra Sveriges statsarbeten hade trott 
denna kostnad skola uppgå till cirka 125.000 kronor, i vilket fall den 
procentuella kostnaden, varmed staden skulle bidraga, komme att bliva ytterst 
kännbar. 
 
Erinrade om, att staden genom denna upprensning beräknats erhålla en normal 
vattentillgång för högst 5.000 invånare, och då det fortfarande finnes många 
delar av staden, där ej vattenledning finnes, är det ju mera berättigande i att 
befolkningen i dessa delar får vattenledningar än att det nu skulle lämnas dylikt 
medgivande för Slätten, vars befolkning ej gjort den ringaste ekonomiska 
uppoffring med att bestrida kostnader till stadens vattenverk. 
 
Hellre än att i detta fall lämna Slätten något ytterligare vatten från stadens 
ledningar bör staden ensam åtaga sig ifrågavarande nyupprensning, och om 
man ej förmår utföra hela arbetet dock fortsätta så långt det är möjligt, och man 
behöver då endast anställa i staden bosatta arbetare. 
 
Herr Tinggren uttryckte sin förvåning, över att man blivit så angelägen om att 
få vatten till industriellt bruk på Slätten just nu samt framhöll de farliga 
konsekvenser ett sådant medgivande kunde komma att medföra för staden. 
 
Det torde vara tydligt för vederbörande på Slätten, att staden ej finge sitt vatten 
för intet, då hundratusentals kronor nedlagts på stadens vattenledningsverk. 
Skulle något medgivande härvidlag lämnas, så må dock detta innefatta, att 
Slättens samhälle för nöja sig med den vattenledning, som i varje särskilt fall 
kan ske efter vattenstyrelsens förord och stadsfullmäktiges beslut. 
 
Herr Brännberg berörde upprensningsarbetet ur nödhjälpssynpunkt och 
påpekade den rådande arbetslösheten och att om arbete på ett eller annat sätt ej 
kan anskaffas, man då bli tvungen att ingå till stadsfullmäktige med begäran 
om arbetslöshetsunderstöd, en utväg, som man i det längsta vill undvika. 
 
Framhöll det stora ansvar de personer ådragit sig, som sökt lägga hinder i 
vägen för bemälda upprensningsarbetets utförande. 
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Ansåg, att man finge vara försiktig med att lämna från sig vatten till Slätten 
och påpekade, att i det nya epidemisjukhuset därstädes kommer att från den 1 
juli 1922 förbrukas cirka 150 liter vatten per dag och person. 
 
Herr borgmästaren Sundberg poängterade skiljaktligheterna mellan de båda 
föreliggande förslagen till överenskommelse, å ena sidan förslaget från Slätten 
och å andra det av herrar Sterner och Brännberg upprättade. 
 
Talaren berörde inkorporeringsfrågan och trodde ej, att rätt till vatten från 
stadens vattenverk kunde därvidlag bliva något bytesobjekt, då det finnes en 
nyligen antagen lag, som lägger hinder i vägen därför. 
 
Herr ordföranden framhöll, att genom Trötemyrens upprensning icke någon ny 
vattentillgång tillföres staden utan endast bättre vatten, samt att staden genom 
en dyrbar expropriation redan vore ägare till myren. 
 
Nämnda upprensning vore avsedd som nödhjälpsarbete även för Slättens 
befolkning, men utsikterna för arbetets utförande hade nu försämrats genom de 
villkor man sökt att från Slättens sida uppställa. Ingen kunde med fog säga, att 
staden inkräktat på Slättens rätt till vatten, utan hade sistnämnda samhälle 
däremot fått nytta av stadens vattenverk. Vidare hade Slätten genom att staden 
inköpt epidemisjukhustomt därstädes kostnadsfritt fått nya vägar. 
 
Herr vice ordföranden ansåg, att Trötemyrens upprensning enligt de riktlinjer 
som nu föreligga, skulle bliva särdeles dyrbar för staden, och utgifterna för 
hållande av redskap och material för detta arbete komme nog ej att stanna vid 
10.000 kronor, såsom beräknats. Om staden själv utför arbetet och därför anslår 
15.000 á 20.000 kronor, skulle säkert rätt mycket kunna utföras. Vore därför på 
grund av anförda förhållanden böjd för avslag, såsom den nu föreligger. 
 
Herr Löfgren fann det vara en rätt egendomlig begäran av Slättens samhälle, 
utan att detta gjort den ringaste ekonomiska uppoffring, att med hänsyn till 
vatten få samma rättigheter som staden, vilken för vattenverket nedlagt så stora 
kapital. Framhöll att Slätten bör vara tillfreds med den vattentilldelning det fått 
enligt expropriationsbestämmelserna, och att staden i frågan icke måtte göra 
några som helst eftergifter mot berörda samhälle. 
 
Herr Berger anslöt sig till de nu framkomna synpunkterna i frågan och trodde 
icke, att 40.000 kronor såsom anslag från stadens sida skulle räcka till för 
myrens upprensning, sådan planen förelåge, samt ansåg, att om staden för egen 
räkning toge hand om arbetet och ansloge lika stort belopp, som nyss nämnts, 
man skulle kunna vinna ett för staden tillfredsställande resultat. 
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Beträffande en eventuell inkorporering av Slätten med Lysekils stad så ansåg 
dock talaren, att fördelen för Slätten att få vatten vore ett bra bytesföremål, som 
man ej på förhand borde lämna ifrån sig. 
 
Herr Ekblad yrkade avslag å Slättens ifrågavarande framställning samt ansåg, 
att staden i detta fall bör hålla på sin rätt. 
 
Herrar Luckey och Lindbom understödde detta yrkande. 
 
Herr Hjalmar Carlsson fann det vara klokast, att staden själv för Trötemyrens 
upprensning anslog 20.000 á 25.000 kronor, då man sålunda hade visshet om 
kostnaderna. 
 
Påpekade, att om Slättens industriidkare behöva vatten så få de i likhet med 
industriidkare i staden söka bereda sig vattentillgång ur brunnar. 
 
Då överläggningen förklarats avslutad, beslöto stadsfullmäktige enhälligt att ej 
såsom villkor för Trötemyrens upprensning genom statsarbetenas försorg ingå 
på några som helst utfästelser rörande leverans av vatten vare sig till det ena 
eller andra ändamålet inom Slättens municipalsamhälle. 

 
1921-12-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 169 (avskrift KJ): 
 Från Elektricitetsverkets styrelse förelåg en så lydande skrivelse: 

 
”Till Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Styrelsen för Lysekils stads elektricitetsverk får härmed anhålla, att herrar 
Stadsfullmäktige måtte bevilja styrelsen större handlingsfrihet samt rättighet att 
göra undantag från de av herrar Stadsfullmäktige fastställda taxorna för 
elektrisk energi. 
 
Under den ljusare delen av året samt vintertid under den del av dygnet då 
verkets maskiner äro lågt belastade, kan ström givetsvis levereras till lägre pris, 
och bör styrelsen äga rättighet bestämma de olika energipris, vilka 
omständigheterna kräva. 
 
Styrelsen får därför föreslå att följande tillägg till § 24 uti ”Reglemente för 
Styrelsen över Lysekils Stads Elektricitetsverk” göres: 
 
§ 24…. priset å elektrisk energi … övrig förbrukning; styrelsen äger dock 
rättighet att i vissa fall göra undantag från de av Stadsfullmäktige fastställda 
taxorna… 
 
Lysekil den 12 december 1921. 
STYRELSEN FÖR LYSEKILS STADS ELEKTRICITETSVERK 
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J. E. LINDBOM 
Vice Ordförande. 
 
 IVAR HYLLENGREN. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt, på yrkande av herr Lindbom, understödd av 
herrar Löfgren och vice ordföranden, att bifalla framställningen. 

 
1921-12-12 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 170 (avskrift KJ): 
 Elektricitetsverkets styrelse hade till stadsfullmäktige överlämnat skrivelse från 

Skandiaverken, AB:s styrelse till förstnämnda styrelses vice ordförande med 
begäran om förlängt moratorium till den 28 februari 1922 för 
elektricitetsverkets fordran hos bolaget. 
 
I skrivelsen gjordes ock förfrågan, huru elektricitetsverkets styrelse komme att 
ställa sig till frågan rörande eventuellt utbyte av elektricitetsverkets fordran hos 
bolaget mot preferensaktier i detsamma. 
 
På förslag av herr ordföranden beslöto stadsfullmäktige enhälligt befullmäktiga 
elektricitetsverkets styrelse att beträffande ifrågavarande angelägenheter 
handhava desamma på det för staden fördelaktigaste sättet. 

 
1921-12-14 Skandiaverken får förlängt moratorium. Hos stadsfullmäktige förelåg till 

behandling från elektricitetsverkets styrelse remitterad anhållan från 
Skandiaverken om förlängt moratorium av dess skuld till verket till 28 nästa 
februari. Samtidigt erbjöd bolaget preferensaktier som likvid. 
Skandiaverken framhöll, att om dess fordringsägare beviljade den begärda 
fristen, så trodde det, att det skulle kunna reda sig ur svårigheterna. Sedan 
september har dess försäljningar stadigt ökats liksom även beställningarna. 
Skulle bolagets fordringsägare däremot avslå dess anhållan, såge det sig 
nödsakat att träda i konkurs. 
Fullmäktige beviljade utan debatt den begärda förlängningen av moratoriet. 
Rörande bolagets erbjudande att lämna preferensaktier, får bolaget senare 
inkomma med framställning därom till fullmäktige. (Kuriren 1921-12-12/KJ) 

 
1921-12-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 175 (avskrift KJ): 

”Val förrättades till de kommunala befattningar, som vid årets slut bleve lediga 
eller eljest skulle besättas, och som det tillkomme stadsfullmäktige att tillsätta. 

 Valkommittén hade avgivit förslag till de föreliggande valen, och utförde dessa 
i huvudsaklig överensstämmelse med nämnda förslag sålunda: 

 … 
 Stadens ombud vid bolagsstämmor m.m. med Lysekils järnvägsaktiebolag 

under år 1922: 
 Bankdirektör herr Ragnar Berger med redaktör herr Axel Ljungberg som 

suppleant. …” 
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1921-12-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 177 (avskrift KJ): 
 Genom föreliggande skrivelse anhöll drätselkammaren som bemyndigande att 

hos Aktiebolaget Göteborgs Bank härstädes få förnya stadens lån å löpande 
räkning med två hundra tio tusen (210.000) kronor för år 1922 och i Lysekils 
Sparbank för samma tid reverslån å sammanlagt tre hundra sjuttiofem tusen 
(375.000) kronor för elektricitetsverkets räkning. 

 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att lämna sålunda begärt bemyndigande. 

 
1921-12-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 183 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren föreslog genom föreliggande skrivelse utförandet av 

nedannämnda gatuarbeten för år 1922, och att beloppet för desamma upptages i 
nämnda års utgifts- och inkomststat för uttaxering. 
 
1) Korsgatan     950:- 
2) Apoteksgatan, Alt. I enligt stadsingeniörens förslag  3.200:- 
3) Färgaregatan, Alt. I enligt stadsingeniörens förslag  3.000:- 
4) Kyrkviks Strandgata    575:- 
5) Kyrkviks Bergsgata    500:- 
6) Väg från Blekebacken till Bansvik    450:- 
7) Skrapning och målning av järnstaketet  1.125:- 
Härtill kommer oförutsedda utgifter    200:- 
 Kronor 10.000:- 
 
Stadsingenjörens ovannämnda förslag till såväl dess som åtskilliga andra 
gatuarbeten förelåg härjämte. 
 
Stadsfullmäktige beslöto utan diskussion att bifalla drätselkammarens bemälda 
framställning. 

 
1921-12-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 184 (avskrift KJ): 
 Genom föredragen skrivelse anhöll drätselkammaren att under år 1922 få 

utföra arbeten med vatten- och avloppsledningar i nedannämnda gator, och att 
medel för ändamålet upptages i nämnda års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering. 
 
Tillika förelågo stadsingeniörens förslag till dessa och somliga andra liknande 
arbeten samt vattenstyrelsens utredning och yttrande i ärendet. 
 
Vattenstyrelsen hade förordnat utförandet av arbeten med vatten- och 
avloppsledningar för ett belopp av 14.050 kronor, dock endast under 
förutsättning, att arbetena äro nödvändiga för att bereda de nu hos staden 
varande arbetarna sysselsättning. 
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1) Apoteksgatan   650:- 
2) Kyrkviks Strandgata 1.500:- 
3) Kyrkviks Övre Bergsgata 2.700:- 
4) Bansviksgatan, avledande av vattenflöde vid  
husen n:ris 28 och 29   450:- 
 Kronor 5.300:- 
 
Tillika påpekade drätselkammaren i sin skrivelse, att de arbeten för vatten- och 
avloppsledningar, vilka närmast böra komma till utförande, och i så fall först 
under år 1923, äro sådana arbeten i Kungs- och Fiskaregatorna. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att under år 1922 låta utföra nämnda 
arbeten, och att medel därför upptages i 1922 års utgifts- och inkomststat för 
uttaxering.  
 
Dessutom beslöto stadsfullmäktige uttala sitt gillande av drätselkammarens 
yttrande om de gator, som närmast med hänsyn till vatten- och 
avloppsledningar böra komma i åtanke. 

 
1921-12-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 185 (avskrift KJ): 
 Skandiaverken AB hade hos drätselkammaren begärt förlängt moratorium för 

stadens skattefordran hos bolaget, kronor 20.700:-. 
 
Tillika hade bolaget utbett sig meddelande om huru drätselkammaren ställer sig 
till frågan om eventuellt utbyte av stadens nämnda fordran mot preferensaktier 
i bolaget. 
 
Drätselkammaren hade beslutit att med ärendet ingå till stadsfullmäktige med 
tillstyrkan om bifall till framställningen beträffande den begärda förlängningen 
av moratoriet. 
 
Eventuellt utbyte av stadens skattefordran mot nämnda preferensaktier hade 
drätselkammaren däremot beslutit att hos stadsfullmäktige avböja. 
 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att bifalla drätselkammarens förslag i 
ärendet. 

 
1921-12-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 187 (avskrift KJ): 
 I samband med behandlingen av utgifts- och inkomstförslaget för stadens 

hamninrättning för år 1922 beslöto stadsfullmäktige enhälligt bemyndiga 
hamnstyrelsen att för nämnda år förnya de lån, för vilka hamninrättningen vid 
utgången av innevarande år häftar i skuld här i staden, och vilka lån äro 
följande: 

 
Kreditivlån 44.000:- 
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Lån i Lysekils Sparbank 40.000:- 
Lån i Aktiebolaget Göteborgs Bank 17.000:- 
 Kronor 101.000:- 

 
1921-12-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 188 (avskrift KJ): 
 Herr Brännberg hade till stadsfullmäktige inlämnat följande motion: 

 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Vid den utdelning av hyresbidrag, som skett under 4:de kvartalet i år, hava 
ungkarlarna ej erhållit någon tilldelning, och då dessa dessutom vare sig från 
stat eller kommun ej fått något som helst understöd, trots flera månaders 
arbetslöshet, och då många äro i stort behov av hjälp, hemställer undertecknad 
vördsamt, att stadsfullmäktige måtte upptaga frågan huruvida ej, ett mindre 
anslag kunde ställas till arbetslöshetskommitténs förfogande. Detta anslag 
skulle användas som hyresbidrag, i ömmande fall, till arbetslösa ungkarlar med 
minst tio kronor till varje. 
 
Jag hade tänkt mig en summa härför om 1.000:- kr, men det nya anslag som 
från staden skulle krävas stannar vid 300:- kronor, emedan å tidigare beviljat 
anslag för hyresverksamheten kvarstår omkring 700:- kronor. 
 
Med stöd av ovanstående får undertecknad vördsamt hemställa: 
att stadsfullmäktige måtte för nämnda ändamål bevilja ett nytt anslag å 300:- 
kronor.  
att överlämna till arbetslöshetskommittén från tidigare anslag till 
hyresverksamheten överblivna 700:- kronor. 
att uppdraga åt arbetslöshetskommittén, att under december månad, i ömmande 
fall, efter ansökan, utdela minst 10 kronor till varje sådan arbetslös som ej 
tidigare erhållit hyresbidrag. 
 
Lysekil den 20 Dec. 1921. 
CARL BRÄNNBERG. 
 
Herr Brännberg hemställde om bifall till motionen, vilket understöddes av 
herrar Sterner och Luckey, och beslöto stadsfullmäktige enhälligt i enlighet 
med denna hemställan. 

 
1921-12-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 189 (avskrift KJ): 
 Herrar Sterner och Brännberg lämnade redogörelse för läget rörande frågan om 

Trötemyrens upprensning, och framgick härav, att vid de förda 
underhandlingarna med stadsarbetena preliminär överenskommelse träffats om 
att staden skulle erlägga ett belopp av 30.000 kronor för ändamålet utan andra 
skyldigheter än att hålla visst material och arbetsledning för några detaljer av 
arbetet. 
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Herr Ekblad framställde förfrågan, huruvida plats funnes tillgänglig för 
uppläggning av torvmudder ur nämnda myr. 
 
Herrar borgmästaren Sundberg och Ludvig Andersson meddelade, att enligt 
skedd överenskommelse vid expropriation av mark för det vattenförande 
området ett rätt ansenligt jordområde för nämnda ändamål undantagits. 
 
På förslag av herr Sterner beslöto stadsfullmäktige att med godkännande av 
bemälda preliminära överenskommelse överlämna till drätselkammaren 
förstärkt med herrar ordföranden i stadsfullmäktige och arbetslöshets- och 
hjälpkommittén att underteckna kontrakt med Södra Sveriges Statsarbeten om 
Trötemyrens upprensning. 
 
Tillika beslöto stadsfullmäktige anmoda drätselkammaren, att om någon 
omständighet av ett eller annat slag skulle i förevarande sak komma hindrande 
emellan, för vilka stadsfullmäktiges beslut eller uttalande vore nödvändigt, 
detta då måtte komma till stadsfullmäktiges kännedom, så att de kunna bliva i 
tillfälle att i god tid sammanträda för dylikt fall. 
 
Herr ordföranden framförde härefter stadsfullmäktiges tack till herrar Sterner 
och Brännberg för allt vad de gjort för främjande av bemälda frågas lyckliga 
lösning. 

 
1921-12-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 190 (avskrift KJ): 
 Herr ordföranden yttrade såsom avslutning på detta års arbete i 

stadsfullmäktige följande: 
 
”Mina herrar! 
 
Åter har ett kommunalt arbetsår med detta sista sammanträde för år 1921 gått 
till ända, ett år med många bekymmer, ehuru dessa bekymmer varit av annat 
slag än dem vi hava att göra med under krigsåren, ty då flödade penningarna 
rikligt, under det att födoämnena bleco allt knappare och dyrare. 
 
Nu däremot är det överflödande tillgång på dessa senare, men litet att köpa 
med för en mycket stor del av samhällets invånare. 
 
Men då delad börda är halv börda, så hava också de kommunala bekymren 
under detta år lindrats därigenom, att vi alla i stor endräkt både sökt att bära 
dem vi ej kunnat undgå att undvika att skapa nya bekymmer genom nya 
önskemåls framförande. 
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Alla hava med insikt om tidslägets ogynnsamhet bemödat sig om att lägga sina 
enskilda kommunala önskemål åt sidan till bättre tider med rikligare 
kommunala tillgångar.  
 
Härav beror också, att budgeten mot förhoppning kunnat krypa ned en smula. 
 
För Edert arbete i denna sal ber jag få tacka Eder alla, ingen nämnd och ingen 
glömd, och alldeles särskilt dem, som genom medlemskap och ordförandeskap 
i styrelser haft en tyngre arbetsbörda än andra. 
 
Slutligen ber jag få önska Eder alla, mina herrar, ett gott årsskifte.” 
 
Herr vice ordförande yttrade härefter följande: 
 
”Herr ordförande! 
 
För den välgångsönskan Ni, herr ordförande, riktat till oss, beder jag å 
stadsfullmäktiges vägnar få framföra vårt hjärtliga tack. 
 
Till det jämförelsevis goda resultat, som herr ordföranden i sitt anförande 
påpekade att stadsfullmäktiges förhandlingar lett till, och att de olika politiska 
meningarna, vilka i en kår som denna måste vara representerade, underordnat 
sig den gemensamma målet, samhällets välfärd, hava vi till stor del vår 
ordförandes utomordentliga förmåga att leda förhandlingarna att tacka för. Han 
söker fullständigt opartiskt låta varje mening, från vilket håll den kommer, 
komma till sin rätt, och då så var och en i sin mån sökt göra sitt bästa, måste ju 
resultatet bliva bästa möjliga. 
 
Vi önska Eder, herr ordförande en god jul och ett gott nytt år.” 
 
Som ovan 
AXEL HOLMQVIST. 

 
1921-12-21 Ett eldsvådetillbud uppstod vid 8-tiden på onsdag morgon i det mindre av 

direktör Tobissons hus, som är beläget inne på gården till huset Kungsgatan 
[n:o] 30. Huset bebos av bärare Amandus Josefsson med familj och det var 
Josefssons hustru [Anna Matilda Andreasson] som upptäckte eldsutbrottet. 
Hon skyndade till poliskontoret, varifrån larm slogs och brandkåren ryckte ut. 
Då denna kom till platsen brann det i yttertaket på västra sidan av huset. Elden 
släcktes med hjälp av slangledningar från brandplatsen. Ångsprutan behövde ej 
anlitas. Elden antages ha uppkommit genom att gnistor blåst in under teglet. 
Familjen Josefsson fick sitt bohag delvis förstört av vatten. (Kuriren 1921-12-
21/KJ) [Anm: Dagens adress är Kungsgatan 41.] 
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1921-12-21 Lysekils Fotografiska Amatörklubb har för avsikt att utlysa en pristävlan 
omfattande alla amatörfotografer i hela Bohuslän. Pristävlingen avser bästa 
framställandet av fotografisk bild eller förstoring och priser komma att utdelas 
i två grupper med tre pris i varje grupp. (Kuriren 1921-12-21/KJ) 

 
1921-12-28 Stadens julgran är i år synnerligen vacker. Till granens ståtliga växt kommer en 

särdeles lyckad elektrisk utstyrsel. Det hela är en verklig ögonfägnad. Det 
vackra vädret julafton och juldagens kväll förhöjde effekten. 
Elektrisk materiel har lämnats av herrar Granberg och Edvin Rylander samt av 
Erikssons Bosättningsaffär och elektricitetsverket. (Kuriren 1921-12-28/KJ)  

 
1921-12-28 Rörande eldsvådetillbudet i det Tobissonska huset in på gården vid Kungsgatan 

[n:o] 30 förliden onsdag ingav stadsfiskal Sandell protokoll till magistraten på 
tisdagen. Enligt vad de vid förhören hörda personerna uppgivit, ansågs det 
konstaterat att eldsvådan förorsakats av kringflygande eldgnistor, som på 
morgonen setts komma flygande från Karlssons bryggeris skorsten. 
Med anledning härav hemställde stadsfiskalen att åtgärder måtte vidtagas för 
att förhindra dylika eldgnistor från skorstenar att fara omkring i luften. Det 
uttalades önskvärdheten av att icke allenast bryggeriet utan även bageriernas 
skorstenar måste förses med gnistsläckare. (Kuriren 1921-12-28/KJ) [Anm: Dagens 
adress är Kungsgatan 41.] 

 
./ 


